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ЕС се гласи да купува „Спутник V”
ЕС възнамерява да започне преговори за закупуване на “Спут-

ник V”. Русия има сделки с компании от Италия, Испания, Фран-
ция и Германия за производство на ваксината.

разгара на предизборната кам-
пания КНСБ отново прояви стра-
нен и необясним инат за единст-
вения справедлив начин за увели-
чение на пенсиите - тяхното пре-
изчисляване. Стигна се дотам, че
не само БСП, но и партийни лиде-
ри от сегашното управление за-
щитават новата формула, а не
синдикатът, който уж е призван
да брани социалните устои на
държавата...

На предизборна среща с пар-
тиен лидер от управляващата коа-
лиция КНСБ се запъна по темата,
като в своя Меморандум за соци-
ално-икономическо развитие на
България с хоризонт 2025 г. е
заложила 15 процента повишение
на средната пенсия на година
(стр. 3). Нито думичка за преиз-
числение на парите за старини на
базата на по-близък до днешните
реалности осигурителен доход.
При очакван размер на средната
пенсия от 490 лева за 2021 г. зву-
чат фантастично разчетите на син-
диката за средна пенсия от 865
лева в края на следващия управ-
ленски мандат. Подплатен с лозун-
гарски оптимизъм за номинален
ръст от 5 процента на година на
брутния вътрешен продукт.

Да не говорим за още по-фан-
тастично звучащата гръмко в син-
дикалните глави минимална пен-
сия от 569 лева през 2025 г. Се-
гашната стигна едва до 300 лева,
при това с нарушаване на основ-
ни осигурителни принципи.
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Ева КОСТОВА

Мария
Бакалова
с номинация
за „Оскар” Стр. 13

Музикалната

академия

празнува

100 години

Държавата да плаща
сградните паспорти

Както властта изхарчи
близо 4 милиарда лева за
саниране на ограничен
брой жилища, така би
следвало да отдели средст-
ва, за да направи цялата
програма по обследване и
издаване на технически
паспорти, заяви Корнелия

Нинова, представяйки че-
тирите предложения на
БСП за документите на жи-
лищата у нас.

Социалистите искат
МРРБ служебно да събира
от общините документаци-
ята на сградите, да направи
електронна платформа и да

ГЕРБ се уплашиха и предизборно обещаха
още 2 години протакане на процедурата

изготви публичен списък на
фирмите и специалистите,
лицензирани да правят тех-
нически паспорти. Според
БСП държавата трябва да
подпомага обследването
целево от държавния бюд-
жет и със средства от пла-
на за възстановяване и ус-

тойчивост.
Предизборно ГЕРБ се

уплашиха от недоволство
срещу скъпата паспортиза-
ция и обявиха, че процеду-
рата ще се забави с поне
още 2 години.
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Автоинструктори отново протестираха в София. Браншът е против част от промените в наредбата
за неговата работа. Според инструктори текстовете могат да доведат до фалити. Те настояват да не се въвежда
електронно следене на колите и да отпадне предложението кандидат-шофьорите да имат право да се явят
на изпит за книжка само два пъти в годината

Румен Гечев:
В програмата си
залагаме довършване
на АЕЦ „Белене”

ЧЕЗ скъси
срока за
плащане
на тока

Търговска война
на здравния
терен
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Русия е част от
европейското семейство
Социалната политика остава приоритет на кандидатите
за народни представители от „БСП за България”

Възможностите за заздравя-
ването на отношенията между
България и Русия бяха част от
темите, които засегнаха на те-
матична среща водачът на лис-
тата на БСП за област Монта-
на Атанас Костадинов, канди-
датите за народни представите-
ли Евелина Борисова и Деси-
слава Венциславова и област-
ният лидер на социалистите
Камелия Трифонов. Те се отзо-
ваха на поканата на клуб “Ру-
софили” в Монтана да отбеле-
жат заедно руската Масленица
(Ден за прошка). “Символиката
на този празник ни дава осно-
вание да вярваме, че е дошъл
моментът, в които е време ос-

АТАНАС КОСТАДИНОВ:

вен за астрономическата и за
управленска пролет в България,
време е този 12-годишен зимен
сън да приключи и да дадем
рестарт на всички важни секто-
ри в държавата”, категорични
бяха представителите на БСП.
“Категорично се обединихме,
че отношенията между Бълга-
рия и Русия стоят като ценност
над политическите пристрас-
тия. Ако Европа иска да бъде
световен лидер, то неминуемо
Русия трябва да бъде част от
общото европейското семейст-
во”, заяви Костадинов.

Водачът на бургаската лис-
та Петър Кънев се срещна с
айтозлии и си пожела избира-

телите да не позволят за
четвърти път управление на
ГЕРБ и да гласуват за промяна
с номер 4 на 4 април. Винаги
твърдо съм вярвала и
продължавам да вярвам, че
БСП е единствената партия,
която може да смени модела
на управление, с грижа за хо-
рата, заяви кандидатът за де-
путат проф. Юлия Йоргова.
“Като адвокат продължават да
ме дразнят несправедливости-
те, които съществуват и които
могат да бъдат поправени.
Сегашното правителство не
желае да направи крачка в по-
сока за установяване на спра-
ведливост, където всеки да

бъде равен пред закона, да
бъде спокоен за дома си, за
имуществото си”, изтъкна То-
дор Байчев. “БСП за България”
поставя за свой твърд приори-
тет социалната политика и ще
се бори човешкото достойн-
ство, гражданските права и
интересите на трудовите хора,
децата и младите, социално
слабите и пенсионерите да
бъдат защитени.

Шатрата на БСП в Бургас
обаче бе поругана от вандали,
а ликовете на кандидатите за
депутати бяха скъсани. “За
втори път наша шатра става
обект на агресия. Когато ня-
маш силата на аргумента, ти

остава позицията на силата”,
лаконичен бе председателят на
общинския съвет на партията
Живко Господинов.

Кандидат-депутатите от
листата на “БСП за България”
за Великотърновска област
бяха първите гости на новия
клуб на БСП в Лясковец, кой-
то бе открит с началото на
предизборната кампания в об-
щината. Местният председател
на БСП Емилия Жилиева, коя-
то е и в парламентарната лис-
та, благодари на всички, които
са допринесли за новия дом на
социалистите в Лясковец.

“Не сме равнопоставени с
управляващите в предизборна-
та кампания - те са непрекъсна-
то в национален ефир. Бори-
сов прави кампания от пози-
цията си на министър-предсе-
дател, макар това да е незакон-
но. Закона нарушава и водачът
им за Великотърновска област.
Единственият начин да се про-
тивопоставим на това безог-
ледно нарушаване на правила-
та сте вие: вашата подкрепа и
доверие”, обърна се към мест-
ните водачът на листата Явор
Божанков. Втората в листата
Весела Лечева отбеляза, че на
Сирни Заговезни Бойко Бори-
сов трябва да поиска прошка
от българския народ, но няма
шанс да получи такава.

Заради ръст на заболелите от КОВИД-19 през миналата сед-
мица в Сливен Отделението по гастроентерологията в областна-
та болница става ковидсектор. В понеделник всички 104 легла,
включително в интензивния сектор, бяха заети. Общо отделени-
ята за пациенти с коронавирус стават 6. В болницата в Злато-
град леглата за болни от КОВИД-19 са запълнени и едва трима
лекари се борят с пандемията, като само един е на щат.

На съвещание при Бойко Борисов директорът на СРЗИ д-р
Данчо Пенчев докладва, че в София е напрегнато, натискът върху
болниците е голям и се очаква днес да издаде заповед за увели-
чаване на леглата за пациенти с коронавирус с 20%. Ситуацията
е тревожна, но не се налага въвеждане на допълнителни мерки
за момента, смята кметът на София Йорданка Фандъкова.

Над 7100 души са в болница, като повече от 530 са в реанимация.
Въпреки тревожната обстановка на Борисов бе докладвано,

че ситуацията с разпространението на коронавируса у нас и
натискът върху лечебните заведения са под контрол.

Четирима, върнали се от Африка, са положителни за КО-
ВИД-19, съобщи главният държавен здравен инспектор доц.
Ангел Кунчев. Три четвърти от пробите са на британския ва-
риант, обяви проф. д-р Любомира Николаева-Гломб от Наци-
оналния център по заразни и паразитни болести.

Последни сме по медийна
грамотност в ЕС

За четвърта поредна година Бълга-
рия е на последно място в ЕС в класаци-
ята на Индекса за медийна грамотност.
В нея заемаме 30 място от общо 35 ев-
ропейски държави, сред които и някол-
ко извън ЕС. Страната е в групата на
Гърция - 27, Румъния - 28, Сърбия - 29,
Турция - 31, и Черна гора - 32. На опаш-
ката са Северна Македония, Босна и
Херцеговина и Албания. Индексът се
изработва ежегодно от Инициативата за
европейски политики на Института
“Отворено общество” в София от 2018
г. насам. Той оценява жителите на тези
страни според степента на съпротиви-
телните им сили към фалшивите новини.
За да се изготви индексът, се проучва
нивото на медийна свобода, образова-
нието и доверието между хората.

Лошото представяне на България се
дължи на ниските резултати по четивна
грамотност в изследванията на Центъра
за оценяване в предучилищното и учи-
лищното образование (PISA), лошите

оценки за свободата на медиите в меж-
дународните класации на “Фрийдъм
Хаус”, на “Репортери без граници” и на
данните за ниско доверие между хората.

Финландия печели войната с фал-
шивите новини, следвана от Дания,
Естония, Швеция и Ирландия. Според
класацията тези страни имат най-ви-
сок потенциал да устоят на негатив-
ните ефекти на фалшивите новини и
дезинформация в Европа поради ви-
соките нива на качество на образова-
нието, свобода на медиите и доверие
между хората.

За поредна година авторът на изслед-
ването Марин Лесенски препоръчва
образованието като най-оптимален под-
ход за справяне с фалшивите новини.
Според него справянето с дезинформа-
цията би намалило степента на полити-
ческа и обществена конфронтация, би
повишило нивото на доверие в общест-
вата и би допринесло за по-здравослов-
на среда по време на ковидпандемията.

Болници се задъхват, властта
твърди „под контрол е”

Коронакризата постави България
втора по безработица

Заетостта в България е спад-
нала с 5,6% през второто триме-
сечие на 2020 г. в сравнение със
същия период на 2019 г. и по
този показател страната е втора
в ЕС след Испания - една от
първите и най-пострадали от
КОВИД-19 държави, където за-
етостта за същия период е спад-
нала с 6,1%. Това сочат данните
от доклад за ефектите на корона-
кризата върху трудовия пазар и
заетостта в ЕС, изготвен от Ев-
ропейската фондация за услови-
ята на живот и труд. Данните от
доклада значително се размина-
ват с хвалбите на властта у нас.

В повечето страни на ЕС
мерките за подпомагане и ком-
пенсиране на доходите бяха
въведени до средата на март. В

България това стана месец по-
късно и едва към средата на ап-
рил започнаха първите плаща-
ния по схемата 60/40, а помощ
за родителите, които бяха при-
нудени да останат у дома зара-
ди затворени училища и детски
заведения, имаше едва в края на
годината. Срокът на действие
на мярката 60/40 се удължава
до 31 май 2021 г., реши на
онлайн заседание вчера Нацио-
налният съвет за тристранно
сътрудничество.

Според доклада у нас заме-
стването на доходите отпреди
пандемията с подпомагане е
около 60%, което е най-ниско в
ЕС, докато в страни като Че-
хия и Полша то е 90 и 100%.

Сред страните, съумели да

запазят заетостта благодарение
на компенсационни мерки, са
Румъния, Унгария, Естония,
Гърция, Латвия, Литва. Сред
осемте страни, увеличили подпо-
магането с цел да запазят дохо-
дите на хората, са Чехия, Слова-
кия, Испания, Франция, Герма-
ния. Освен това у нас хората в
неплатен, макар и принудителен,
отпуск, трябва сами да плащат
здравните си осигуровки.

ДУМА припомня, че в пе-
риода 1-7 март за пръв път от
юли насам постъпилите на ра-
бота са повече от регистрира-
ните безработни, като най-ве-
роятната причина за това е,
че от началото на месеца за-
веденията за хранене и играл-
ните зали започнаха работа.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Проф. Жени Захариева е творец с модерна и работеща визия за
културно сътрудничество и духовен прогрес. Заедно със своите значими
успехи като изпълнител тя се отличава като уважаван преподавател и
общественик с позиция. Това заяви държавният глава Румен Радев, който
удостои проф. Жени Захариева с Почетния знак на президента
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Проф. Румен Гечев

След общественото недоволство ГЕРБ се сетиха предизборно
да обещават отлагане на сроковете

БСП получи подкрепа за парламен-
тарните избори от водещи социалис-
ти и демократи в ЕП. Пожелание за
успех отправиха германските социал-
демократи. Ръководителят им Йенс
Гайер подчерта, че и в Брюксел, и в
Германия следят внимателно случва-
щото се в България и са силно впечат-
лени от народното недоволство сре-
щу управлението на премиера Бойко

КНСБ настоява пенсиите да растат ежегод-
но с около 15%, заяви президентът на КНСБ
Пламен Димитров на среща с ВМРО, на която
синдикатът представи исканията си за социал-
но-икономическото развитие на България до
2025 г. Това бе поредната среща на КНСБ пре-
ди изборите. КНСБ настоява изпреварващото
увеличение на пенсиите да става по два начина.
Първият е с годишното осъвременяване, което
от синдиката държат да продължи. Вторият
начин е с увеличаване на тежестта на коефици-
ента за всяка година стаж в пенсионната форму-
ла, което отчита приноса на всеки осигурен и
пенсионер. Според Димитров въвеждането на
преизчисляване на пенсиите би променило мо-
дела на пенсионно осигуряване, ще разруши
тотално системата, ще доведе до несправедли-
вост, защото половината пенсионери ще полу-
чат добро увеличение, а другата половина - “едно

Протест с искане на оставката
на кмета на район “Красно село”
Росина Станиславова ще се про-
веде в петък от 18 ч. Хората от
района я упрекват в занемаряване
на кварталите, липса на комуни-
кация и неумение да се усвоят
средства за инфраструктурата,
специално предоставени от Сто-
личната община. Става дума за 1,5
млн. лева, които не са били из-
ползвани за облагородяване и раз-
витие на кварталите и затова са
върнати на общината.

Организаторите на протеста
са категорични, че Станиславова
не се е научила как да управлява
района и затова търпението им е
изчерпано. Те обвиняват кмети-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

БСП предлага 4 работещи
решения за 4 проблема с издава-
нето на техническите паспорти
на сградите, обяви председате-
лят на партията Корнелия Ни-
нова. “За 11 години управление
ГЕРБ не успяха да решат този
въпрос. Както винаги при тях,
държавата се оттегли от анга-
жименти и оставя всеки да се
оправя сам, особено сега в най-

Левицата с четири решения
за сградните паспорти

тежката икономическа и соци-
ална криза”, коментира тя. Ни-
нова уточни, че предложенията
са изготвени след разговор с ек-
сперти и кметове.

Първото решение е МРРБ да
събира служебно от общините
съхраняваната в архивите им
документация на сградите. Со-
циалистите предлагат министер-
ството да направи електронна
платформа, да изготви списък на
фирмите и специалистите, лицен-
зирани да правят технически па-
спорти, и да направи информа-
цията публична.  От БСП са ка-

тегорични, че държавата трябва
да подпомага целево обследване-
то от държавния бюджет и със
средства от плана за възстановя-
ване и устойчивост. Както власт-
та изхарчи близо 4 млрд. лв. за
саниране на ограничен брой
жилища, така би следвало да от-
дели средства, за да направи ця-
лата тази програма по обследва-
не и издаване на технически па-

спорти, коментира Нинова.
Планът на левицата за техни-

ческото обследване на жилища-
та съчетава помощ с грижа за
хората и реална антикризисна
мярка в подкрепа на светлия
бизнес. “С нашите предложения
помагаме на всички собствени-
ци на жилища и домоуправите-
лите да не ходят по общините, за
да търсят сами информацията.
Спестяваме им време и разходи.
С електронна платформа и диги-
тализацията на информацията
ставаме модерна, европейска
държава. С изготвяне на списъка

на фирмите и оценителите се
борим със сивия сектор и с оне-
зи фирми, които биха злоупотре-
били и биха се възползвали от
тази ситуация, за да издадат фор-
мално документ, без той да отра-
зява реалното състояние на сгра-
дите”, поясни Нинова.

Преди дни собственици на
жилища изразиха недоволство
към изискването и поискаха
безвъзмездна помощ от държа-
вата. Цената за изготвянето на
технически паспорт ще струва
между 100 и 500 лв. Хората,
които притежават апартаменти

в по-стари сгради и нямат цяла-
та нужната документация, ще
трябва да плащат допълнително.

Изискването за технически
паспорти на сградния фонд е от
2006 г. и сроковете са били
удължавани 4 пъти. След остро-
то обществено недоволство, ко-
ето предизвика задължителното
им изготвяне до края на 2022 г.,
ГЕРБ се уплашиха и предложи-
ха удължаване на срока с поне
2 г. Отстъплението бе обявено
от зам.-министърa на регионал-
ното развитие Николай Нанков
през фейсбук. Пандемия не е

точното време, в което да доба-
вяме още една грижа към все-
кидневието на българи, сети се
той. Нанков обяви, че ГЕРБ
поемат ангажимент за осигуря-
ване на бюджетни средства за
подпомагане на процеса. Щял да
се създаде специален фонд, как-
то въвеждане на етапност в
новите срокове за различните
строежи в зависимост от голе-
мината и спецификата им и
предпоставката да създадат
опасност за живеещите в тях.

Коментар на стр. 5

Борисов и свързаните с него коруп-
ционни практики. В своето обръще-
ние Гайер изразява увереност, че сил-
ната демократична воля и съпротиви-
телен дух на българите ще бъдат из-
разени и на 4 април. Тогава хората
ще имат възможността да сложат край
на порочния модел на управление и
да върнат авторитета на България в
ЕС на надеждна, пълноправна и демо-

кратично функционираща държава
членка, заявява Гайер.

Координаторът на социалистите в
Комисията по транспорт и туризъм на
ЕП Йохан Даниелсон, който е от уп-
равляващата в Швеция социалдемокра-
тическа партия, подчертава, че в цяла
Европа социалистите и демократите са
обединени в борбата и стремежа към
постигане на високи социални стан-

дарти, върховенство на закона и ува-
жение на основни човешки права.

Послание за подкрепа на вота и по-
беда на 4 април отправят и шведските
демократи. В своето обръщение ръко-
водителят на делегацията им в ЕП Ан-
дреас Шидър заява, че БСП е полити-
ческата сила, която може да гарантира
на българите справедливост, проспе-
ритет и развитие на страната.

Социалисти и демократи в ЕП подкрепиха БСП за изборите

КНСБ настоява пенсиите да растат
ежегодно с около 15%

Искат оставката на кметицата
на „Красно село” с протест

цата и в липса на отчетност и
план за развитие на района през
тази година, както и заради нуле-
ва и неадекватна комуникация с
хората. Инициаторите на проте-
ста напомнят и за скандала с ев-
росредства от над 100 000 лева,
взети от екипа на Станиславова
по програма за патронажна гри-
жа. По нея все още тече провер-
ка от различни институции, но
резултати не са изнесени. Очаква
се на предстоящата сесия на Сто-
личния общински съвет в
четвъртък Станиславова да отго-
варя на въпроси на съветници от
ГЕРБ за неусвоените пари за
инфраструктура и за скандала с
евросредствата.

голямо нищо”.
КНСБ предлага средното дневно обезщете-

ние за безработица да нарасне от 26 лв. на 70
лв., т.е. от 573 лв. да е 1477 лв. месечно в края
на 2025 г. Подобен подход се предлага и за
нарастването на минималното обезщетение за
безработица до 2025 г. То трябва да нарасне от
264 лв., колкото е сега на месец, до сума, равна
на 60% от минималната за страната заплата.
Това означава, че към 2025 г. най-ниското обез-
щетение за безработица трябва да бъде 743 лв.
на месец (35 лв. на ден), смятат от КНСБ. По-
добен ръст трябва да има и за обезщетение за
отглеждане на малко дете до 2 г., като от 380 лв.
да стане 730 лв.

Лидерът на КНСБ припомни и исканията за
средната и за минималната заплата - средната да
стане 2450-2560 лв. през 2025 г., а минималната
поне 1240 лв.
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Тези години, за човек като теб
със силен дух, много вяра и надежда

в доброто, да бъдат реалност.
За голямото сърце, което имаш,

и богата история бъди жив и здрав,
и по дух вечно млад!

С МНОГО ОБИЧ
И ПРИЗНАТЕЛНОСТ,

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

Петър Илиев
Савински

(роден в с. Костичовци, Видинско)

НАВЪРШВА 92 ГОДИНИ

  От семейството

На 16.03.2021 г.

От няколко месеца елект-
роразпределителното друже-
ство ЧЕЗ е съкратило напо-
ловина срока за плащане на
сметките за ток на битовите
потребители. Столични або-
нати на компанията аларми-
раха, че от октомври 2020 г.
периодът за плащане на кон-
сумираната електроенергия
без неустойки за забавяне е
само 10 дни, докато преди
компанията даваше 20 дни
толеранс. Скъсяването на
времето за плащане на смет-
ките за ток изглежда стран-
но на фона на гласуваните
през 2020 г. заради панде-
мията отсрочки за редица
комунални услуги, данъци и
местни такси. Промяната е
станала тихомълком, без
ЧЕЗ да уведоми предвари-
телно своите абонати, зара-
ди което много от тях все
още не са забелязали новите
срокове във фактурите си,
съобщава segabg.com. Това

обаче носи риск хората да се
превърнат в нарушители и да
бъдат санкционирани с лихва
за просрочието.

Най-големи затруднения
изпитват абонатите, които са
организирали плащането на
сметките по банков път на

определена дата, която сега
се оказва извън периода за
безлихвено разплащане. При-
теснени са и клиентите на
ЧЕЗ, които получават факту-
рите си за консумираната
енергия в средата на месеца,
при което падежът за плаща-

не става 24-25 число, т.е.
преди получаването на тру-
довото възнаграждение. До-
сега те са имали 20-ина дни
да покрият задължението си,
т.е. до края на месец или на-
чалото на следващия. При
липса на все още преведена
заплата тези потребители
сега са принудени да забавят
плащането, заради което им
се начислява лихва за всеки
ден просрочие (дневният раз-
мер на законната лихва за
просрочени парични задълже-
ния е равен на 1/360 част от
10% годишна лихва). Ако пла-
щането не се случи и след
още 10 дни, следва прекъсва-
не на електрозахранването.

От изданието са отпра-
вили запитване към ЧЕЗ кое
налага това драстично
съкращаване на срока за
плащане на сметките на ток.
От “ЧЕЗ Електро България”
са отговорили, че още от
2007 г. в одобрените от

ЧЕЗ скъси срока за плащане
на сметките за ток
От 20 той е станал 10 дни, без абонатите да са предварително уведомени

ДКЕВР Общи условия на
договорите за продажба на
електрическа енергия опре-
делената продължителност
на периода за плащане е 10
дни. Компанията обаче е по-
сочвала във фактурите на сво-
ите абонати двойно по-дълъг
срок - 20 дни, който е оста-
нал такъв и по време на извъ-
нредното положение минала-
та година заради пандемия-
та. От септември 2020 г.
обаче “ЧЕЗ Електро Бълга-
рия” решава да скъси перио-
да за събиране парите от сво-
ите клиенти до този, опреде-
лен в Общите условия. От
дружеството уверяват, че
при забавяне на плащането
винаги първо уведомяват
клиентите си по телефон, по
електронна поща или с пис-
мо на хартиен носител. “ЧЕЗ
Електро” информира и със
есемес клиенти, пропуснали
стандартния срок за плащане
на сметката.

Годишната дефла-
ция в България се
задържа за втори поре-
ден месец през февруа-
ри, но отслабва основ-
но заради поскъпване-
то на горивата. Според
данните на НСИ деф-
лацията през февруари
2021 г. спрямо февруа-

Поскъпването на горивата почти стопи дефлацията

През последна-
та година КОВИД-
19 определено се
използва като тър-
говска марка от не-
лоялни търговци,
които искат да за-
блудят потребите-
лите с неверни по-
слания и “се опит-
ват да изкарат на

Търговци мамят с менте антиковид стоки

Летище Бургас е за-
творено до 27 март за-
ради планирани строи-
телни-ремонтни дейно-
сти, свързани с рехаби-
литация на пистата.
Всички полети, които
са планирани в перио-
да на извършване на ре-
монтните дейности, ще
бъдат анулирани или
пренасочени към лети-

Временно затварят летище Бургас
ще Варна.

На над 130 хил. лв.
възлизат сумите, вър-
нати на потребителите
след намесата на Евро-
пейския потребителски
център (ЕПЦ) в Бълга-
рия при проблеми с
търговци от други
страни в ЕС, Исландия,
Норвегия и Обедине-
ното кралство. Това

показват данните на
центъра за изминалата
година. Малко по-мал-
ко от половината сума
- около 50 000 лв., са
получили обратно път-
ниците като възстано-
вяване на стойността
за неизползвани билети
след анулирани полети.
Една от най-големите
суми, която е догово-

рена с търговец, е над
4600 лв. ,  дадени от
потребителка за само-
летен билет от Шанхай,
Китай, към София чрез
посредник. Тя не полу-
чава билета, но парите
са изтеглени от сметка-
та й, като едва след на-
месата на мрежата от
ЕПЦ успява си ги
върне.

техен гръб повече
пари”. Това каза
пред БНТ предсе-
дателят на Комиси-
ята за защита на по-
требителите (КЗП)
Димитър Маргари-
тов в Световния
ден на потребител-
ските права.

За изминалата

година в КЗП са
получили много
сигнали на потре-
бители - над 20 000
на годишна база,
въпреки че потреб-
лението се е свило
заради пандемията.
Логично се увели-
чиха сигналите на
онлайн потребите-

ли - хора, които па-
заруват предимно в
интернет, каза
Маргаритов. Той
припомни, че пра-
во на потребителя
е в 14-дневен срок
от получаването на
стоката да се от-
каже от покупка-
та, да я върне и да

получи парите си
по начина, по кой-
то е платил на
търговеца. С отва-
рянето на молове-
те КЗП е направи-
ла над 200 провер-
ки, за да установи
дали обявените
промоции и нама-
ления са реални.

ри 2020 г. е едва минус
0,1%, докато през яну-
ари тя бе минус 0,6%.

Заради поскъпване-
то на петрола на меж-
дународните пазари
цените на горивата в
страната поеха рязко
нагоре, като справка
във “Fuelo” показва

ръст на цените на ма-
совия бензин А95 и на
дизела с около 10 сто-
тинки. Според данните
на статистиката на го-
дишна база обаче през
февруари горивата по-
евтиняват с 11,8%, до-
като в месеците преди
това цените потънаха
с над 17%. На месечна
база поскъпват с мал-

ко над 4%.
За пръв път от че-

тири години насам в
България бе регистри-
рана годишна дефла-
ция - последно през
2016 г. бяха отчетени
няколко поредни месе-
ца на понижаване на
средните цени на кош-
ницата от стоки и ус-
луги.
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16
ДЕН НА АСТРОНОМИЧЕСКИТЕ ОБСЕРВАТО-

РИИ. За първи път се чества
в Италия през 1990 г. През
1994 г. е отбелязан и във
Франция, през 1995 г. - в още
6 европейски държави. Цел-
та на празника е популяризи-
ране на знанията по астрономия.

1922 - РАЖДА СЕ ВЕЛА ПЕЕВА, ПАРТИЗАН-
КА (УМИРА 1944 Г.). Истинско-
то й име е Величка Пеева Пеева.
Като ученичка е активистка на
РМС и БОНСС. През лятото на
1942 г. става част от партизан-
ските бойни групи, действащи в
района на Чепинското корито. В
края на март 1944 г. попада в
засада. Ранена се укрива в планините 37 дни. На
3 май е обкръжена от ловна рота в местността
Бялата скала и след 5-часова престрелка се са-
моубива, за да не попадне в плен. През 1948 г.
селата Чепино, Лъджене и Каменица са обедине-
ни в гр. Велинград, носещ нейното име.

1932 - РАЖДА СЕ МЕТОДИ АНДОНОВ, РЕ-
ЖИСЬОР (УМИРА 1974 Г.).
Работи в Бургаския театър,
където е бил и директор.
Безспорни са заслугите му за
най-добрите години на Са-
тиричния театър. Творец с ярко присъствие в
българското кино. Режисьор на филмите “Бяла-
та стая”, “Няма нищо по-хубаво от лошото вре-
ме”, “Голямата скука”. С “Козият рог” (1971) с
Катя Паскалева и Антон Горчев в главните роли
остава завинаги в историята на българското и
европейското кино.

1937 - УМИРА МАРА БЕЛЧЕВА, ПОЕТЕСА И
ПРЕВОДАЧКА (Р. 1868 Г.). След
убийството на съпруга й Христо
Белчев (министър на финансите в
правителството на Стефан
Стамболов) през 1891 г. заминава
за Женева, Швейцария, където
следва литература. През 1903 г.
среща поета Пенчо Славейков,
чийто жизнен път споделя до смъртта му. Ав-
тор е на стихосбирките “На прага стъпки”, “Со-
нети”, “Избрани песни”.

1940 - УМИРА СЕЛМА ЛАГЕРЛЬОФ, ШВЕД-
СКА ПИСАТЕЛКА (Р. 1858 Г.). През 1909 г. ста-
ва първата жена с Нобелова
награда за литература.
Творбите й представят сел-
ския живот и природата на
Северна Швеция. Световна
известност й носи най-вече
книгата “Чудното пътуване на Нилс Холгерсон
през Швеция”.

1995 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ АМЕРИКАНСКИ АС-
ТРОНАВТ СТЪПВА НА СЪВЕТСКА ОРБИТАЛНА
СТАНЦИЯ. Норман Тагард
лети с космическия кораб
“Союз” от космодрума Бай-
конур към орбиталната
станция “Мир”. На борда е
заедно с руснаците Влади-
мир Дежуров и Генадий Стрекалов. На “Мир”
Тагард прекарва 115 денонощия, 8 часа, 43 мину-
ти и 54 секунди.

1999 - ЕК ПОДАВА КОЛЕКТИВНА ОСТАВКА
ЗАРАДИ ОБВИНЕНИЯ В КОРУПЦИЯ. Всичко за-
почва покрай на пръв поглед
безобиден конфликт на инте-
реси. В екипа на френския ко-
мисар Едит Кресон бил назна-
чен като външен консултант
на голяма заплата нейният личен зъболекар. Ин-
формации за нерегламентирани действия на коми-
сари се появяват още през 1998 г. Тогава Европей-
ската сметна палата отказва да подпише бюдже-
та за следващата година, защото е открила в
сметките за предходната година много неясноти.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Бомбата цъка
най-лесно е, като си се
провалил в нещо, да
удължаваш срокове. А
темата се оказва хубава
предизборна дъвка. И
Той, както в много други
случаи, ще се появи на
бял кон и ще спести на
хората по 500 лв.

Иначе основания за
това има. Първо, рядко
един вход - една етажна
собственост, може само-
стоятелно да се снабди с
технически паспорт. Това
означава, че една конст-
руктивна единица - “от
фуга до фуга”, 2 или 3
входа, трябва да направи
общ паспорт. Организа-
цията по събиране на
документи и средства е
сложна, обясняват екс-
пертите. Друг проблем е,
че около 30 на сто от
жилищата са необитаеми.
Често собствениците са
неизвестни или извън

страната и няма връзка с
тях. Това възпрепятства
изготвянето на паспорта
и регистрацията му в
съответната община. Ако
липсват данни на повече
от 3-4% от жилищата,
паспортът не може да
бъде вписан в регистри-
те. Не съществува публи-
чен регистър и за
извършване на справка
кои сгради имат вече из-
готвени паспорти и кои
не. Трети проблем е, че
няма публичен регистър
за справка и снабдяване с
разрешение за строеж и
удостоверение за въвеж-
дане в експлоатация. Чес-
то панелните сгради не
притежават архитектур-
ни проекти. В архива на
общината липсва проект-
на документация за всеки
блок по адрес и разреши-
телно за строеж. Има
само типова архитектур-

на документация.
Процедурата по

събиране на нужната
проектна документация е
тромава и трудна: в де-
ловодството на община-
та се изисква легитима-
ция на управителя на
етажната собственост с
протокол от общото
събрание и отделно -
специално и изрично ре-
шение на етажната соб-
ственост за предоставя-
нето на тази документа-
ция. Трудност е и откри-
ването и събирането на
документите за собстве-
ност. Така се оказва, че
бомба със закъснител
цъка пред вратите на хо-
рата. А парите пак ще са
за частни фирми, не за
държавата! Все още вла-
стващите се опитват да
прехвърлят бомбата в
ръцете на следващия ре-
гионален министър.

Последният краен
срок за паспортизация на
сградите засега е краят
на 2022 г., но управлява-
щите явно са решили да
включат проблема в пре-
дизборната кампания.
Постоянният “инвентар”
в джипката, регионални-
ят зам.-министър Нико-
лай Нанков, намекна, че
времето за паспортиза-
ция ще бъде удължено. А

Евгени ГАВРИЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Пенсии във фризера
предвидими последици.

От години БСП е най-
ревностният защитник на
идеята за преизчислява-
нето на пенсиите. На
практика досега се уве-
личи само минималната
пенсия, останалите - не.
А решението за втория
стълб по-скоро ощетява
и обърква хората, вмес-
то да дава сигурност. На
2,2 милиона пенсионери
в това тежко време се
подхвърлят като подая-
ние едни 50 лева, вместо

да се направи преизчис-
ление на пенсиите, което
би ги повишило средно с
30 на сто. Осъвременя-
ването с по-висок коефи-
циент, за жалост, не се
случва. Съвместната ра-
бота със социалните
партньори по силата на
едно споразумение меж-
ду тях не търпи отлагане
на обсъждането на пен-
сиите за 2022 г. и подго-
товката на нормативната
база за това. Нещо, кое-
то още не е станало. Как-

От стр. 1

Няма да е лошо син-
дикатите да не се надцак-
ват с политиците в пре-
дизборните им мечти и да
ги задминават по попу-
листки обещания. Сери-
озният подход предпола-
га не само да се засипе
електоратът с числа, а да
се обясни как те ще бъдат
постигнати. Като не за-
бравяме, че все още сме
в условия на драстична
криза, в пандемия с не-

то впрочем се получава
и с механизма за опреде-
ляне на минималната за-
плата.

Всекиму е ясно, че
доходите не трябва да се
замразяват, тъй като те
са инвестиция в потреб-
лението, което движи
икономиката. Затова чо-
век се пита позицията на
КНСБ само разминаване
ли е, или се прави в уго-
да на някого? Защото
пенсии във фризера не
вършат работа никому.



 Г-н Гечев, уж всички ма-
сови събития са забранени,
но една джипка броди из
държавата и хвърля държав-
ни пари през прозореца...

- Джипката, с която Бори-
сов обикаля села и паланки, е
иновационен пропаганден
продукт без аналог на светов-
ната политическа карта. На-
шият премиер е единственият
в света с офис на колела. Той
е навсякъде и никъде. Изне-
надващата му поява по пътни
отсечки, край надвиснали ска-
ли и боботещи багери е ярка
проява на “капиталистическия
сюрреализъм”. В сградата на
Министерския съвет го виж-
дат само на снимка, а в парла-
мента не е стъпвал от “веко-
ве”. Джипката не я ловят еже-
часно сменящите се ограниче-
ния заради пандемията. Бих я
определил като подвижно от-
деление за политическа реани-
мация, което същевременно
изпълнява ролята на изнесено
гише на Министерството на
финансите. Целият този цирк
е прецедент, който дава гор-
чиви плодове. Парите, разда-
вани от джипката, са нашите
данъци, с които пълним хаз-
ната и изплащаме новите
държавни заеми. А спрямо
2008 г. делът на държавния
дълг в БВП е почти удвоен и
доближава границата от 40
милиарда лева. Това правител-
ство плува в бюджетен ком-
форт, осигурен не от конку-
рентоспособна икономика, а
главно от трансферите от ЕС
и новите заеми.

 Каква икономическа
каша успя да забърка ГЕРБ
за 10-годишното си управле-
ние и няма ли да бъде труд-
но, дори невъзможно, на
следващата власт да норма-
лизира нещата?

- ГЕРБ и техните послуш-
ни сателити управляват стра-
ната вече 12 години. Те така и
не внесоха в парламента и не
представиха пред българска-
та общественост конкретна

програма за развитие. Нито
средносрочна, нито дългос-
рочна. Няма друга страна в
ЕС, където да не е ясно как и
в какви перспективи ще се
развиват отделните сектори
на икономиката, какви пазар-
ни и регулаторни механизми
ще бъдат използвани за тех-
нологично и продуктово об-
новление, как ще бъде подкре-
пян износът, кои абсолютни и
сравнителни предимства на
нашите производители ще
бъдат реализирани и т.н. Това
правителство неотклонно
провеждаше повече от стран-
ната политика не само да за-
лага пределно ниски нива на
публични инвестиции, но и по
традиция да ги изпълнява едва
на 30-40%. Разликата от 60%
отново по “традиция” се раз-
пределяше от джипката в края
на годината. С разгръщането
на пандемията нещата се вло-
шиха още повече.

Следващото правителство
ще наследи най-бедната и най-
неконкурентоспособната ико-
номика, задушена в най-безце-
ремонна корупция, прогонва-
ща и най-търпеливите чужде-
странни инвеститори. На
всичкото отгоре предстоят
още от следващата година на-
растващи бюджетни разходи
по обслужване на вече удвое-
ния държавен дълг. Изправе-
ни сме пред изключително
сериозни предизвикателства.
Ще е важно да върнем страна-
та на релсите на законността
и да я изтръгнем от наглата,
крадлива и самозабравила се
управленска върхушка.

 Как ще коментирате
мерките на правителство-
то за преодоляване на кри-
зата?

- В БСП използваме евро-
пейски критерии за оценка на
действията на правителството
на ГЕРБ. Три са основните
критерии, които имат еднаква
тежест за ефективността на
мерките: Първо, размерът на
държавната помощ като дял от
БВП. Второ, структурната
адекватност на помощта. Тре-
то, бързината на оказване на
помощта. И по трите крите-
рия сме тройкаджиите на ЕС.

Нашите партньори, особе-

но най-развитите страни, от-
делят от два до четири пъти
по-голям дял от БВП, за да
помогнат на хората и бизне-
са. Тук управляващите прила-
гат тарикатски прийоми, обя-
вявайки една и съща помощ
по няколко пъти - ту от едно,
ту от друго министерство, ту
в началото, ту в края на сед-
мицата или месеца. Ако им
съберете обявяваните по ня-
колко пъти суми, ще излезе, че
това правителство ни е помог-
нало с бюджет, равен на раз-
ходите на НАТО.

Прелюбопитно е кои фир-
ми с предимство получават
държавна помощ. На “първа
линия” за помощите се оказа-
ха футболни отбори, колек-
торски фирми, сметосъбира-
не, фирми на олигарси - пове-
чето дължащи пари на бюдже-
та в размер на десетки мили-
они, и др. Стотици средни и
малки фирми “умират с отво-
рени очи”. Над 8000 от тях
имат утвърдени на книга ис-
кания за подкрепа още през
август 2020 г. Е, пролетта на
2021 г. идва, подкрепа няма.
За много от тях тя вече е без-
смислена, защото са в необра-
тим фалит.

 Кои са социално-ико-
номическите акценти в пре-
дизборната програма на
БСП, които биха накарали
хората да гласуват за нея?

- БСП бе първата полити-
ческа сила, която формира
своите листи и представи пре-
дизборна платформа. Тази
платформа се основава на
нашата “Визия за България”,
представляваща дългосрочна
програма с конкретни цели.
Бяха систематизирани и
обобщени десетки предложе-
ния от икономисти, юристи,
инженери, стопански ръково-
дители, съсловни организации
и др. Предлагаме политики и
решения, които се основават

на практиките на водещите
страни от ЕС и които са дока-
зали своята целесъобразност
и ефективност.

Задълбочава се до критич-
ни нива демографската криза
у нас. През последните 30
години почти два милиона
българи са потърсили препи-
тание извън Родината. Насе-
лението ни застарява и се сто-
пява. Раждаемостта е рекорд-
но ниска, а смъртността - ре-
кордно висока. Вече се усеща
сериозна липса на работна
ръка. Затова фокусът на со-
циалната ни програма е семей-
ството с деца. Социално оси-
гуряващите се родители ще
получат пряка и косвена бюд-
жетна помощ от държавата.
Еднократната пряка помощ
достига 6500 лева за първото
дете и още толкова за дете на
майки, обучаващи се в нашите
висши учебни заведения. Ще
повишим месечните компенса-
ции за майките от 380 на 650
лв. през втората година на
майчинство. Към безплатните
детски градини и средно об-
разование трябва да прибавим
безплатните учебници до 12-
и клас и безплатните лекарст-
ва за деца до 14 години. Тези
социални придобивки ще
бъдат осигурени с конкретни
допълнителни бюджетни при-
ходи, с конкретни източници.
Нов подход предлагаме и при
формиране на пенсиите, кой-
то би осигурил тяхното нара-
стване с 20-30%. Сегашният
предизборен ход на управля-
ващите да раздават “милости-
ня” от 50 лева не решава про-
блемите, а е очевидно купува-
не на гласове с нашите пари.
Нещо повече - това са част от
многомилиардните заеми на
сегашното правителство, кои-
то само тази година са 4,5
милиарда лева.

По отношение на иконо-
миката. Първо, пряка и косве-

на държавна подкрепа за мал-
ките и средните фирми, които
са гръбнакът на икономиката
ни. Тя ще се осъществява чрез
увеличаване на капитала и
подобряване на ефективност-
та от работата на държавната
Българска банка за развитие.
Сега Борисов и сие използват
огромен ресурс на банката, за
да захранват близките му оли-
гархични кръгове, вместо да
предоставят преференциални
кредити на малките и средни-
те фирми. Второ, увеличение
на потенциала на държавната
Агенция за експортно застра-
ховане и оказване на адекват-
на дипломатическа подкрепа
за увеличаване на износа. Тре-
то, значимо увеличение на бю-
джетните средства за инвес-
тиции на основата на публич-
но-частното партньорство с
наши и чужди инвеститори.
Това включва край на робува-
нето на чужди геополитичес-
ки сметки и използването на
широкия потенциал за износ
и икономическо сътрудниче-
ство със страни като Русия и
Китай. Дори нашите източно-
европейски “побратими” от-
давна заеха нишите, които не-
благоразумно бяха освободе-
ни поради слугинското пове-
дение на правителството ни.

Предлагаме въвеждането
на умерен прогресивен данък
върху доходите. Данъкът от
10% остава за тези, които имат
средно месечен доход до 3600
лева. Само 120 хиляди души с
по-високи доходи ще започнат
да плащат нарастващ процент
данък. Данъкът за фирмите не
се променя и остава 10%. В
момента в ЕС тече активна
подготовка към координация
и постепенна хармонизация
на данъчните законодателст-
ва. И изборът става неизбе-
жен: или към прогресивното
данъчно облагане в ЕС, или
оставаме в компанията на
Киргизстан, Узбекистан и
Туркменистан...

 Каква трябва да бъде
съдбата на АЕЦ “Белене”?

- Моят красив роден край,
както и повечето региони в
страната, е в тежко икономи-
ческо състояние. Държавата
може да помогне много, като
създаде благоприятни законо-
ви и икономически условия.
Вашият въпрос за АЕЦ “Бе-
лене” е чудесен пример. От-
ново политическият слуги-
наж на Борисов държи в кал-
та два реактора за 1,4 мили-
арда лева. В изградената пло-
щадка и съоръжения досега
са вложени над 2 милиарда
лева. Нашият екип в листата
на БСП в 15-и МИР използва
мотото за АЕЦ “Белене” -
“Сега или никога”. В предиз-
борната ни платформа изрич-
но е записано, че залагаме на
довършването на този ключов
за страната инвестиционен
проект.

ПРОФ. РУМЕН ГЕЧЕВ:

Развитите държави не включват
плоския данък дори в учебниците

РУМЕН ГЕЧЕВ е роден на 4 октомври 1956 г.
в Червен бряг. През 1980 г. завършва Висшия иконо-
мически институт “Карл Маркс” (УНСС) в София,
пак там е преподавател, професор. Специализирал
е икономика в Илинойския щатски университет,
Университета “Теймс Вели” и Аризонския универси-
тет. През 1990 г. става член на БСП, в периода
1995-1997 г. е вицепремиер и министър на
икономическото развитие. След това се оттегля
от политическия живот. През 2013 г. отново
е избран за народен представител от БСП.

Интервю на
Евгени ГАВРИЛОВ

Бойко Борисов превърна джипката в изнесено гише на финансовото
министерство, казва водачът на листата на „БСП за България” в Плевен
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Ако за обикновения човек ваксината е спасен
живот, за фармаиндустрията е печалба

СНИМКА БГНЕС

Британската Агенция за регулация на лекарствата и здравните
продукти обори съмненията за причиняването на кръвни съсиреци
от “АстраЗенека” с довода, че от общо ваксинираните в страната
24 млн. души тази ваксина е използвана при 17 млн. души

На стр. 9

Аида ПАНИКЯН

Близо 15 месеца светът е под оку-
пация. Окупацията на подмолен и ли-
цемерен вирус. В началото непознат,
сега малко по-познат, но не и по-мал-
ко подъл. Близо 15 месеца световната
медицина се опитва да даде отпор на
КОВИД-19 с методи на лечение и в
търсене на ефикасни лекарства и вак-
сини. В това време по света се разбо-
ляха най-малко 120 074 387 души от
КОВИД-19, като в момента 20 816 783
са активни, от които 89 279 са в много

тежко състояние и са пациенти на
реанимациите. Починаха поне 2 660
131 души, сочат данни на worldometers.

Опитите за разработване на вакси-
ни обнадеждиха човечеството, а първи-
те съобщения за готови препарати
донесоха светлина в тунела. За пости-
гане на колективен имунитет срещу
една зараза е необходимо поне 70 до
90% от населението да е имунизира-
но. Този имунитет се придобива чрез
преболедуване или чрез ваксиниране.
Съвременният средно интелигентен
човек знае кой е по-безопасният живо-
тосъхраняващ път. Към средата на
февруари средно дневно в света се
ваксинираха около 5 млн. души и ако
процесът напредва с тези темпове,
може да вземе около 4-5 години, а това
е твърде много време.

В края на 2020 и началото на 2021
г. социалните мрежи бяха залети от
дезинформация, която включва съоб-
щения, че иРНК ваксините могат да
променят ДНК на реципиента, да при-
чинят безплодие при жените, да са
пълни с токсини или да предизвикат

аутизъм. В момента сякаш тези под-
веждащи и лъжливи съобщения нама-
ляха. Очевидно не само информаци-
онните кампании, но големият брой
ваксинирани хора противодействат на
предварително замислените и режи-
сирани страхове.

Анализатори съобщиха, че за
първите 1,8 млн. получатели на вак-
сините на “Модерна” и на “Пфайзер/
БиоНТех” само 21 души са получили
тежка алергична реакция. Между дру-
гото, иРНК ваксини се разработват
от 2011 г. за индикации за рак. На
такава основа е ваксината срещу бяс
на “КюреВак”. Но днес на  темата
ваксините срещу КОВИД-19 се гледа
и под друг ъгъл. Както прогнозира
през ноември м.г. президентът на
Института за световна икономика в
Киел проф. Габриел Фелбермайр, вак-
сините срещу КОВИД-19 ще проме-
нят играта

Още в началото на юни от Глобал
Дейта (GlobalData) прогнозираха, че
пиковите продажби на “кандидата за
ваксина в САЩ се оценяват на $17,72

млрд. през 2026 г., което ще представ-
лява 90-95% от прогнозните приходи
на “Модерна”.

В началото на 2021 г. същите ана-
лизатори прогнозираха, че двудозова-
та иРНК ваксина на германската фар-
макомпания от Майнц “БиоНТех” в
партньорство с американския гигант
“Пфайзер” ще генерира колосални $30
млрд. продажби през 2020-2026 г.,
като пиковите продажби от $13,9
млрд. ще бъдат през 2021 г., но очак-
ванията са продажбите на Comirnaty
през 2022 г. да спаднат със зашеметя-
ващите 76% до $3,4 млрд. заради кон-
куренцията от други одобрени вакси-
ни срещу коронавируса. Все пак да не
забравяме, че в края на 2020 г. и в
началото на т.г. все още не се говоре-
ше за новите, по-заразни и дори по-
смъртоносни мутации на SARS-Cov-
2. В момента вече се говори за КО-
ВИД-19 като за дългосрочен проблем
и за вероятността да бъде необходима
ежегодна ваксинация.
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Десетки хиляди жени участваха в протестно шествие срещу сексуалното насилие и тормоза над
слабия пол в австралийския град Бризбън. Подобни прояви под мотото “Марш за справедливост”
бяха проведени в 40 града в Австралия, включително в най-големите Сидни и Мелбърн

Тежко поражение
понесе партията на
канцлера Ангела Мер-
кел на изборите в  Райн-
ланд-Пфалц и Баден-
Вюртенберг в неделя.

Християндемократи-
ческият съюз рекордно
ниска подкрепа от 24,1
на сто в Баден-Вертен-
бург, а в съседната
Райнланд-Пфалц за пар-
тията са гласували
27,7%.

Генералният секре-
тар на ХДС Паул Ци-
мяк обясни, че лошите
резултати се дължат на
скандалите с облагоде-
телстването на депута-
ти от продажбата на за-
щитни маски и напреже-
нието, предизвикано от
епидемията.

В Баден-Вюртем-

За първи път от
2005 г. обемът на до-
ставките на оръжие не
се е увеличил. Това
сочи доклад за глобал-
ните трансфери на
оръжие през послед-
ните 4 г., изготвен от
Стокхолмския между-
народен институт за
изследване на мира
(SIPRI).

САЩ са най-голе-
мият износител на
оръжие в света, след-
вани от Русия и Фран-
ция. 47% от амери-
канските оръжия оти-
ват в Близкия изток.
Русия е загубила око-
ло 22% от поръчките
си основно заради на-
малелите доставки в
Индия, докато екс-
портът на Франция е
нараснал с 44%.

Няколко камиона
със сирийски петрол
са унищожени при
ракетен обстрел на
град Джераблус на
границата с Турция.
Засегнати са и пет-
ролни складове в гра-
ничните села Хамран
и Тархиб в провин-
ция Алепо. Сред бой-
ците на сирийската
опозиция, подкрепяна
от Анкара, има заги-
нали и ранени. Тур-
ското министерство
на отбраната съобщи,
че е ударите са нане-
сени от територията
на Сирия и Русия е
била информирана,
че подобни инциден-
ти не бива да се до-
пускат.

112 руски военни
са загинали в Сирия,

Цистерни с петрол
ударени в Сирия

съобщи зам-председа-
телят на парламен-
тарната комисия за
отбраната в Дума-
та Андрей Красов.
Същата цифра беше
посочена от колегата
му в горната камара
на руския парламент
Виктор Бондарев
през 2018 г.

Папа Франциск
призова в неделя за
“прекратяване на
конфликта” по случай
10 годишнината от
началото на граждан-
ската война: “Подно-
вявам искрения си
призив към вражду-
ващите страни да по-
кажат добра воля,
така че да се появи
искрата на надежда
за изтощеното насе-
ление”.

САЩ са най-големият
износител на оръжие

“Русия значително
е увеличила трансфе-
рите си към Китай,
Алжир и Египет, но
това не компенсира
големия спад в износа
за Индия”, коментира
Александра Куимова
от SIPRI.

Страните от Близ-
кия изток са увеличи-
ли с 25% вноса на
оръжие, като Саудит-
ска арабия остава най-
големия вносител в
света.

Вносът на оръжие
в Турция е спаднал с
59%. главно заради
спирането на достав-
ките на самолети F-35
след въвеждането на
санкции от САЩ за-
ради покупката на ру-
ски ПВО системи от
Анкара.
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ЕС възнамерява да започне прего-
вори за закупуване на руската ваксина
“Спутник V”, за да ваксинира населе-
нието на страните-членки срещу КО-
ВИД-19, съобщиха медиите. Служител
на ЕС разкри пред агенция “Ройтерс”,
че правителствата на страните от ЕК
обмислят възможността за започване на
преговори, за което е необходимо да се
получават искания от 4 страни. Кирил
Дмитриев, ръководителят на Руския
фонд за директни инвестиции, който
разработи ваксината, заяви, фондът
“вече е постигнала споразумения с ком-
пании от Италия, Испания, Франция и

Евросъюзът се гласи
да купува „Спутник V”

Партията на Меркел
понесе изборна загуба

берг, някога бастион на
десните, трети премиер-
ски мандат спечели
Винфрид Кречман от
Зелените. В Райнланд-
Пфалц, както се очаква-
ше, побеждават социал-
демократите с 35,7 на
сто от гласовете.

Очаква се гласуване-
то вчера да се отрази и
на избора на наследник
на Меркел на канцлер-
ския пост и на предсто-
ящите регионални и фе-
дерални избори, които
са наесен.

Крайнодясната “Ал-
тернатива за Германия”
не успя да осребри фак-
та, че единствена се
противопоставя на ог-
раниченията срещу раз-
пространението на ко-
ронавируса.

В Индия критикуват САЩ за неизпълнение на поръчките за ваксини

Германия за стартиране на производст-
вото на “Спутник V”.

Европейската агенция по лекарст-
вата (ЕМА) може да одобри “Спутник
V” не по-рано от май, съобщи високо-
поставеният й служител Марко Кава-
лиери пред раидо Il Sole 24 Ore.

Дмитриев заяви още, че Русия е ли-
дер в Европа по брой жители, премина-
ли пълния курс на ваксиниране или по-
лучили и двете дози “Спутник V”. Тех-
ният брой е 3,5 млн. души.

Правителството на Нидерландия
реши да спре за 2 седмици ваксината
“АстарЗенека”. По-рано същото на-

правиха България, Дания, Исландия,
Ирландия, Италия и Норвегия. В
същото време ЕМА излезе с призив
да продължи ваксинирането с “Аст-
раЗенека, защо към момента не е ус-
тановена пряка връзка между инжек-
тирането на ваксината и образуване-
то на тромби.

Производството на коронавирусна
ваксина е застрашено поради американ-
ския контрол на износа, заявиха двама
водещи индийски производители на ле-
карства “АстраЗенека” и “Джон-
сън&Джонсън”, пише “Файненшъл
таймс”. Шефката на компанията “Байъ-

ложикъм Е” Махима Датла оповести
предупреждението на доставчиците от
САЩ за неизпълнение на поръчките за
чужбина поради закона за военното
производство. Според нея спешно се
изисква намесата на международната
общност. Шефът на Института за се-
рум Адар Пунавала, че от САЩ не мо-
гат да се изнасят суровини за ваксина-
та “Новавкас”, на която Индия е най-
големият производител. Законът за во-
енното производство в САЩ датира от
1950 г. и позволява на властите да при-
нудят бизнеса да изпълнява предимно
държавни поръчки.
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Пред пункт за ваксиниране тази жителка на Милано получава ваксината, без да слиза от колата си. Милано е
част от т.нар. червени зони, където влязоха в сила нови мерки срещу засиленото разпространение на заразата
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Пред втората половина на декем-
ври 2020 г. белгийският държавен се-
кретар по бюджета г-жа Ева Де
Блейкър, публикува в туитър цените
на всяка ваксина, която нейната държа-
ва планира да купи от ЕС: “АстраЗе-
нека” 1,78 евро, еднодозовата
“Джонсън&Джонсън” (в България по-
известна като “Янсен”) $8,50, “Пфай-
зер-БиоНТех” 12 евро, CureVac 10
евро, “Модерна” $18 . Туитът скоро
бе изтрит, но заинтересованите напра-
виха екранни снимки и сега може да
се твърди, че са известни цените на
доза ваксина. По данни на Руския фонд
за преки инвестиции цената на първа-
та в света антиковид ваксина “Спут-
ник V” е под 10 долара за доза. Изли-
за, че най-евтината за момента вакси-
на е на “АстраЗенека”, най-вероятно
защото фирмата, както предварително
обяви, ще работи про боно и няма да
калкулира печалби. Според някои ана-
лизатори това е била стратегическа
грешка. И на децата бе ясно още преди
година, че който произведе ваксина
срещу новия коронавирус, ще натрупа
огромни печалби. Ако за медицината
ваксината е еквивалент на спасен чо-
вешки живот, то за фармаиндустрията
е... просто индустрия, която генерира
приходи. По принцип няма нищо не-
нормално и всеки, който пръв произ-
веде лекарство за дадена болест, пече-
ли пари. Много пари. Едва ли някой се
вторачва в прогнозата, че пазарът на
лекарства за остеопороза до 2027г. ще
достигне $11,2 милиарда.

Дали става въпрос за търговска
война или фармаиндустрията, полако-
мена от печалби, лапна голяма хапка с
обещаните количества ваксини, е без
значение за човека Х, който чака на

опашка, за да се ваксинира. И за този
човек Х важното в момента е дали за
него ще има ваксина. В момента светът
е изправен пред ново предизвикател-
ство: недостигът на ваксини срещу
КОВИД-19. Това поставя пред сери-
озни изпитания не само националните
здравни системи, но и живота на ми-
лиони хора. Ненапразно генералният
секретар на ООН Антониу Гутериш
заяви преди около месец заяви, че “раз-
пространението на коронавирусните
ваксини в света

е несправедливо
и неравномерно

Преди дни генералният директор на
СЗО д-р Тедрос Гебрейес обяви пози-
цията си в подкрепа на временното
освобождаване от патент на разреше-
ните до момента ваксини. На срещата
на Световната търговска организация
(СТО) ще се обсъди идеята за отказ от
права на интелектуална собственост,
предложена от Южна Африка и Индия
и подкрепена от 100 държави. Смята
се, че по този начин много държави,
които разполагат с необходимите про-
изводствени мощности, могат да започ-
нат производство и така да бъде задо-
волен пазарът.

Но правителствата на държавите
членки са разделени по въпроса. Стра-
ните с ниски и средни доходи подкре-
пят предложението, а богатите са про-
тив. По думите на д-р Тедрос от по-
ставените към началото на март 225
млн. дози ваксини “по-голямата част
са в шепа богати страни производите-
ли на ваксини страни, докато повечето
страни с ниски и средни доходи гледат
и чакат”. Д-р Тедрос смята, че сега е
моментът да се приложат гъвкавости-
те в търговските разпоредби, предви-

дени при извънредни ситуации, каква-
то е пандемията и похвали “Астра-
Зенека”, че споделя лицензите си.

Фармацевтичните компании и пра-
вителствата на САЩ, Великобритания
и Европа обаче са категорично против
отказа от патент, със или без обезще-
тение. Те подкрепят аргумента на
Международната федерация на фарма-
цевтичните производители и асоциа-
ции със седалище в Швейцария, че
намаляването на възвращаемостта на
компаниите е пречка за иновациите,
писа неотдавна “Гардиън”. Генерални-
ят секретар на ООН прогнозира, че
ако ваксинацията в развиващите се
страни се забави, вирусът ще мутира
“отново и отново”, докато новите му
разновидности могат да станат “по-
инфекциозни, по-смъртоносни”.

Преди дни агенция “Ройтерс” съоб-
щи, че “АстраЗенека” намалява през
първото тримесечие прогнозните ко-
личества за ЕС до около 30 млн. дози,
което е 1/3 от договорните си задълже-
ния и с 25% по-малко от обещаното
през февруари. Проблем с ваксинаци-
онните планове имат немалко европей-
ски държави не само заради производ-
ствените проблеми на компанията, но
и заради съобщения за тежки последи-
ци от нежелани странични действия на
ваксината, което вече е опровергано.
И докато

Европа се гърчи от
недостиг на ваксини

за производствени затруднения съоб-
щиха и други производители на вакси-
ни. В началото на декември “Пфайзер”
обяви, че ще произведе половината от
планираните дози, защото “разширява-
нето на веригата за доставки на суро-
вини отне по-дълго от очакваното вре-

ме”, обясни говорител на фирмата. В
края на февруари вицепрезидент Ри-
чарс Нетълс по медицински въпроси в
Janssen Pharmaceuticals - подразделе-
нието за разработване на лекарства на
“Джонсън&Джонсън”, заяви, че до
края на март ще бъдат готови общо 20
млн. дози. А това е със 17 млн. по-
малко от предвиденото в договора със
САЩ, но допълни, че ще бъде изпълнен
ангажиментът да бъдат доставени 100
млн. дози до края на юни. Миналата
седмица бе обявено, че администраци-
ята на Байдън купува допълнителни
100 млн. дози от  коронавирусната
ваксина. По-рано президентът Джо
Байдън обяви недвусмислено: “Първо
ще започнем да се грижим за амери-
канците, но след това ще се опитаме
да помогнем на останалия свят”.

Ще бъдат ли достатъчни ваксините
за целия свят? Трудно е да се каже,
защото очевидно фармаиндустрията не
бе подготвила достатъчно производст-
вените си мощности за толкова големи
количества. Фирми, които в началото
имаха обещаващи разработки, към
момента нямат достатъчно обнадежда-
ващи резултати. Това също намалява
общите количество очаквани ваксини.

Друг проблем
е негативният пиар

за починали след ваксиниране. За та-
кива случаи съобщиха медии от раз-
лични държави и това активира анти-
ваксърите и за жалост малцина от не-
предубените изчакаха търпеливо ре-
зултатите от разследването на при-
чините за нещастните случаи, които
ясно доказаха, че смъртта на тези
хора няма връзка с ваксините. Дори
до преди дни някои европейски
държави спряха ваксинацията, дока-
то бъде установено дали препарати-
те са причина за смъртта на хората.
Такива стъпки също сериозно заба-
вят процеса на ваксиниране, което
позволява на вируса да се разпрост-
ранява свободно, особено в страни,
където противоепидемичните мерки
не се спазват достатъчно стриктно.
Да, антиваксърските настроения в
началото бяха обладали мнозина, в
това число и българи, но в момента
нещата изглеждат по друг начин.
Поне опашките за ваксиниране по
целия свят говорят за това. Не само
в България лични лекари недоволст-
ват от недостиг на ваксини, но и в
Исландия, например. Не само у нас
хората се оплакват, че електронната
система не ги допуска да се регист-
рират, но и в САЩ се оплакваха в
началото на годината.

Въпросителните със забавяне на
ваксинацията в Европа не са малко.
Както коментират критици, ЕС започ-
на преговори за ваксини след САЩ.
Преди повече от половин година се
приемаше като положителна стъпка
стратегията на Съюза за общи достав-
ки, защото е израз на солидарност.
Само че, когато започна реалното раз-
пределяне на ваксините, тя се оказа
доста тромава и бюрократична. По-
степенно национални лидери започна-
ха да се освобождават от колектив-
ния ангажимент, за да осигурят на
гражданите си достатъчно ваксини. Е,
засега това не се отнася за България.
Вероятно историята ще обяви за от-
личници онези, които успеят в кратки
срокове да осигурят ваксинация на
хората. Другите ще отидат на попра-
вителен изпит, но цената му ще бъде
твърде висока.

Не само европейските страни
извън Съюза намират свои пътища за
доставки, но вече и страни членки се
договарят за ваксини, които не са още
одобрени от Европейската агенция по
лекарствата (ЕМА). Заговори се и за
търговска война между фирмите, кое-
то не би било лишено от логика, като
се има предвид за какви колосални
печалби става въпрос.
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В Япония върху опаковка-
та със зеленчуци, плодове и
други храни е задължително да
се посочи мястото, където е
произведено всичко това. В
продължение на много години
забелязах как хората в магази-
ните предпазливо оставят на-
страни пакетите с провизии,
ако забележат два знака на ети-
кетите - “Fuku-shima”. Време-
то обаче си тече: проучване на
общественото мнение от ми-
налия месец установи, че само
8% от японците сега имат
съмнения относно закупуване-
то на храна от тази префекту-
ра, където се случи тежка ава-
рията в ядрената централа, по-
разила огромни райони с ра-
диоактивно замърсяване.

Сега знаем, че на 11 март
2011 г. под океанското дъно,
на 70 км североизточно от глав-
ния японски остров Хоншу, се
случи най-мощното земетресе-
ние в историята на страната с
магнитуд 9,1. Причиненото от
него цунами, невероятно по ви-
сочина, помете цели градове,
почти 16 000 жители се водят
са в списъка на загиналите.
Други 2500 още липсват, тела-
та им така и не са намерени.
Много скоро обаче, през оне-
зи мартенски дни, се случи
друго нещастие, наречено
“АЕЦ” Фукушима-1 “. Цуна-
мито изключи захранването на
охлаждащите системи, което
доведе до втвърдяване на ядре-
но гориво в трите реактора.

На 8 март съдията от Федералния
върховен съд на Бразилия Едсън Факин
отмени присъдите за корупция срещу
бившия президент Луис Инасио Лула да
Силва, възстановявайки политическите
му права. Това ще позволи на 75-годиш-
ния лидер на Партията на трудещите се
(ПТ), който не бе допуснат до президент-
ските избори през 2018 г., в които той
водеше съгласно тогавашните анкети,
отново да се пребори за висшия държа-
вен пост през 2022 година.

Съдията Факин откри процесуални
нередности и реши, че бившият съдия
Серджо Мору няма правомощия да раз-
глежда делата на Лула. Решението му
предизвика мощен отклик както сред
поддръжниците, така и сред опонентите
на бившия президент. Първите говорят
за “победата на правосъдието” и “възста-
новяването на справедливостта”, те по-
искаха и съд за Мору, като същевремен-
но призоваха да не се пришпорват съби-
тията с евентуалното номиниране на

Десет години след „Фукушима”*

Смалява се „зоната на смъртта” около
авариралата атомна електроцентрала

Василий ГОЛОВНИН

*Заглавието е
на редакцията

Бразилски съд реабилитира
левия държавник Лула
Отмяната на присъдата за корупция срещу бившия президент
му позволява да се кандидатира за висшия държавен пост догодина

Андрей УЛИНКИН

Експлозия на водород в третия
реактор изхвърли невероятно
количество смъртоносен прах
в атмосферата.

Спомням си добре пустия
Токио през пролетта на 2011
г., когато се криехме от дъждо-
ве с радиоактивни частици, на-
блюдавахме увеличаването на
концентрацията на изотопите
на цезия и йода в чешмяна вода
и особено внимателно наблю-
давахме посоката на вятъра.
Атомната електроцентрала се
намира само на 250 км от града
и въздушния поток можеше да
ни донесе немислимо количест-
во смъртоносна гадост от три
пробити реактора. Но това не
се случи, за Япония отново се
погрижиха нейните богове: ос-
новният масив от радиоактив-
ни частици отиде на изток, към
далечна Америка, разтваряйки
се безследно в пространството
на Тихия океан.

Но все пак чудеса не се
случват: след аварията заразе-
ната територията обхвана
площ от 1150 кв. км. В нея
имаше 12 града и села, малки и
непознати за никого. Фукуши-
ма като цяло беше селски, пла-

нински и екологично чист край,
понякога ходех там на излети
през почивните дни. Походите
бяха много полезни.

След аварията на населени-
ето веднага бе наредено или
препоръчано да напусне зона-
та на радиационен риск. Меж-
дународната агенция за атомна
енергия (МААЕ) многократно
бе заявявала, че именно бързи-
ната на евакуация е била важен
фактор за нулеви жертви. В раз-
гара на операцията бяха изве-
дени около 165 000 души, кои-
то все пак трябваше да понесат
лишения, необичайни за благо-
денстващата Япония. Никой не
умря от радиация, но много
хора, особено възрастните, си
отидоха  през следващите годи-
ни от обостряне на хронични
заболявания, нервен шок и
невъзможност да свикнат с но-
вия живот. Водят се дела,
присъждат се обезщетения.
През 2018 г., например, съдът
осъди собственика на Фукуши-
ма-1 да плати немалка сума на
семейството на 100-годишен
мъж, който се обеси на следва-
щия ден след съобщението, че
селото му е напълно обезлюде-
но. “Живея тук цял живот, къде
ще отида”, казвал той на всички
ден преди да се самоубие. Ком-
панията не обжалва присъдата.

Животът обаче си
продължава. През 2018 г. при-
ключи обеззаразяването на ос-
новната част от евакуираната
зона. Хората започнали да се
връщат там, макар че няколко
десетки хиляди явно са решили
да се разделят завинаги с род-
ните си места във Фукушима. В
други части на Япония те наме-
риха работа, добри жилища и
училища за децата си. Защо да
се връщат, щом животът е за-
почнал наново?

В над 90 процента от площ-
та на самата АЕЦ вече можете
да се разхождате без защитно
облекло: там е извършено
пълно обеззаразяване. Про-
блемът е локализиран, но побе-
дата е далеч.  В недрата на три-
те енергийни блока все още има
разтопено ядрено гориво, кое-
то преди 10 години е повреди-
ло корпусите на реакторите.
Все още се водят спорове за
методите за неговото извлича-
не, човечеството все още не
разполага с технологии от този
род.  Горивото непрекъснато се
пълни с вода, която изтича от
пролуките, очиства се и се пре-
лива в цистерни, чийто брой
вече надхвърля 1000. Общият
обем на пречистената вода,
съхранявана там, надвишава
1,15 милиона кубически мет-

ра. Експертите уверяват, че тя
може да бъде изхвърлена в
океана без заплаха за околна-
та среда, но правителството
се страхува от негативна ре-
акция на населението и на
съседните страни.  А за
пълния демонтаж на злополуч-
ната атомна електроцентрала
е отреден половин век.

Впрочем след масовото
обеззаразяване и продължила-
та работа за по-нататъшно
фино прочистване, “зоната на
смъртта” е свита до площ от
369 кв километра. Това е зона
на специална радиационна
опасност, където все още не е
възможно завръщане. Районът
е ограден, обрасъл е с дива зе-
ленина, а отряди от ловци в
защитни костюми тихо-мълком
обстрелват по границите му
дивите свине и кучета, които се
развъждат там.

“Зоната на смъртта” наис-
тина се смалява. Миналата го-
дина там бе отворена за посе-
щение част от евакуиран град,
площта й бе 240 хектара. На-
скоро на хората беше позволе-
но да влязат в още един парцел
от 360 хектара, този път от
изселено село. Евакуираните
вече може да огледат  къщите
си там, изоставени преди 10
години по време на бързата
евакуация. Нощуването там все
още е забранено, въпреки че
властите обещават да направят
тези зони напълно безопасни в
близко бъдеще. Експертите оба-
че са сигурни, че малко от ева-
куираните жители ще искат да
се върнат в бившата “зона на
смъртта”. /ТАСС

лидера на ПТ за президент. Последните
с възмущение характеризира съдебното
решение като “връщане на безнаказа-
ността”, “липса на правна сигурност” и
“удар по борбата с корупцията”. Съот-
ветно исках и оставката на Факин. Бра-
зилският президент Жаир Болсонаро
дори обвини съдията в пристрастност,
приписвайки му връзки с левицата.

Институтът Атлас, извършил допит-
ване, с който вестник “Глобо”успя да се
запознае, стигна до заключението, че ако
бившият президент се включи в предиз-
борната надпревара (а според много по-
литически наблюдатели това вече е за-
почнало), той може и да отстъпи на Бол-
сонаро с 6% на първи тур на изборите,
но във втория изпреварва настоящия

държавен глава с голяма разлика.
Лула, силно засегнат от корупцион-

ния скандал по време на операция “Ав-
томивка”, значително подобри имиджа си
в очите на избирателите по време на пан-
демията, пише “Глобо”. Докато положе-
нието на настоящия държавен глава бе
разклатени на фона на политиката му за
противодействие на КОВИД-19. В края
на януари идеята за неговия импийчмънт
беше подкрепена от над половината от
участниците в проучването.

На пресконференцията след осво-
бождаването му Лула не обяви намере-
нието си да се върне на президентския
пост (това би било нарушение на бра-
зилското изборно законодателство, ре-
гулиращо съответните дати). Но много
неща от изявленията му подсказваха
именно това. Той говореше за широка
коалиция, включваща консерватори, при-
помни ролята на правителството на Пар-
тията на трудещите се в модернизиране-
то на въоръжените сили, спря се и на
необходимостта да се разбере защо биз-
несът подкрепи Болсонаро през 2018 г.
и защити идеята генералите да не се
включват в политиката.

Лула открито се противопоставя на
приватизацията и независимостта на
Централната банка от правителството.
“Не се страхувайте от мен. Аз съм ради-
кален, защото искам да стигна до дъното
на проблема и да изградя справедлив
свят”, обобщи той.

Такъв шанс може да му бъде даден,
ако съдът на столичния федерален
окръг, където съдията Факин изпрати
делото за преразглеждане, отново по-
твърди невинността на Лула.

СНИМКА БГНЕС

Лула да Силва говори на първата пресконференция след освобождаването
му от затвора. Той заяви, че е “жертва на най-голямата лъжа
на правосъдието” в 500-годишната история на Бразилия
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От името на
колектива на НИХФИ

След мъчителната агония на унищо-
жение на Научноизследователския хи-
микофармацевтичен институт - НИХ-
ФИ, чието начало е положено през  1947
г. от проф. Любомир Желязков, ето, че
и внушителната 10-етажна сграда ще по-
следва съдбата на ликвидацията на ней-
ния творчески колектив. С промените от
1989 г. институтът е преименуван на
НИХФИ-ЕООД, НИХФИ-АД към ДСО
“Фармахим”, а от
13.10.2005 г. с ре-
шение на СГС ин-
ститутът не същест-
вува като юридиче-
ско лице. Това е
краят на НИХФИ и
той става “Софар-
ма” АД, собстве-
ност на Огнян До-
нев. Същият става
собственик и на ця-
лата интелектуална собственост на
НИХФИ - всички технологични регла-
менти за производство на лекарствени
субстанции и лекарствени форми, ав-
торски свидетелства и патенти (издаде-
ни от Патентното ведомство на НРБ),
търговски марки, регистрационните до-
сиета на препаратите, одобрени от
НИЛС (Национален институт по лекар-
ствените средства), научни статии, до-
клади и т.н. - всичко това потъна даром
в ръцете на собственика Огнян Донев,
както и самият институт. Сега послед-
ният ще нанесе окончателния удар и по
самата сграда, производствените хале-
та (3 броя), с което НИХФИ ще остане
само като болезнен спомен от най-го-
лемия научноизследователски институт
на Балканите, аналогичен на западное-
вропейските  изследователски институ-
ти в областта на фармацията.

Уникалността на НИХФИ се състое-
ше във факта, че в него се осъществяваше
целият дълъг път на лекарствения препа-
рат от научно-техническата, икономиче-
ската и търговско-патентната информа-
ция, синтеза на активната субстанция,
изготвяне на лекарствените форми,
съпроводено с постоянен аналитичен
контрол за съответствие с фармакопей-
ните изисквания и тези на добрата про-
изводствена практика, медико-биологич-
ни изпитвания на препарата като актив-
на субстанция и лекарствени форми,
както и изготвяне на регистрационното
му досие, необходимо след успешни кли-
нични изпитания за пускане в редовно
производство в съответния завод.

НИХФИ разработваше технологии за
производство на препарати както за ху-
манната и ветеринарната медицина, така
за растителна защита в земеделието и гор-
ското стопанство. Тези технологични
разработки бяха внедрявани и ставаха
основно производство на фармацевтич-
ните ни заводи: ХФЗ-София, “Фармация”
- Дупница, “Завод за антибиотици” - Раз-
град, ЗМП - Пещера, “Троя Фарм” - Тро-
ян, Сандански, сега всички приватизира-
ни под други имена. НИХФИ съчетава-

ше едновременно научни и технологични
изследвания, в него работиха учени от
над десет различни специалности (общо
персонал през 1989 г. близо 800 души):
химици, биохимици, фармацевти, биоло-
зи, лекари, ботаници, физици, техници-
химици, ел. инженери, икономисти и тех-
нически персонал, от които висши кадри:
академик - 1, ст.н.с. I степен (професори)
- 24, ст.н.с. II ст.(доценти) - 91 души; н.с.
- 206 души; специалисти - 148 души, и
производствено-технически персонал.

В резултат на общите им усилия бяха
изготвени и внедрени в производството
над 900 технологии за оригинални и ге-
нерични фармацевтични препарати - ана-
лози на най-ефективните в световната ме-
дицинска практика от синтетичен, мик-
робиален и природен произход, защите-
ни с над 300 авторски свидетелства и
патенти. Всички тези препарати са ре-
зултат от общата дейност на високо ква-
лифицираните научни кадри в продълже-
ние на близо 60 години под ръководство-
то на научен съвет с директори акад. Лю-
бомир Желязков, ст.н.с. инж. Иван Ага-
ин, ст.н.с. инж. Кирил Нинов и др.

Институтът разполагаше с уникална
за времето си научна и технологична
апаратура, с модерна инсталация за из-
питване на създадените от научните
сътрудници технологии за производство,
както и голям набор от селекционирани
от биолозите високо продуктивни щамо-
ве микроорганизми. Разполагаше с вива-
риум за медикобиологични изпитания
преди клиничните такива. Изградени бяха
модерни халета за полупромишлени из-
питания на технологиите за производст-

фирми, вносителки на скъпи лекарства,
някои на космически цени, както и на
изобилие от хранителни добавки, произ-
веждани с цел  съкращаване на скъпия и
дълъг път за производство на нови лекар-
ствени препарати. При това тези храни-
телни добавки често са неефективни и
със съмнителни качества.

Днес, при КОВИД-пандемията,
светът, скован от страх и стрес, брои
своите мъртви, скрит зад маски, шлемо-
ве, очила, следвайки указанията на СЗО.
В това страшно пандемично време на
вируса убиец, върлуващ повече от годи-
на и чиято първа фаза, посочена от СБ,
завършва на 31.03.2025 г., единствен
НИХФИ със своя мощен капацитет би
изиграл решаваща роля за адекватна те-
рапия на заболелите и намаляване на
смъртността. Постоянното ваксиниране,
предвид мутацията на вирулентния коро-
навирус като на всеки вирус, без съот-
ветна силна здравна профилактика и те-
рапия не би решило този сложен про-
блем в полза на човечеството.

Криминалната приватизация, извър-
шена в България по време на правител-
ството на СДС с премиер Иван Кос-
тов, има непоправими, гибелни после-
дици за цялата наша икономика, за ней-
ната основа, обуславяща развитието й
- всички научноизследователски цент-
рове и в случая - НИХФИ.

За съжаление 32 години по-късно
България е най-бедната държава - член
на ЕС, първа в отрицателните и последна
в положителните класации, с най-висока,
процъфтяваща корупция, най-нисък жиз-
нен стандарт, без структуроопределящи
инвестиции, с най-бедно, болно, топящо
се население, разчитаща не на икономи-
ката, а главно на еврофондове, усвоявани
и разпределяни от властимащите, т.е. без
реални перспективи за развитие и добро
бъдеще като държава и народ.

Терминаторите на икономиката в
лицето на Иван Костов, провели
престъпната приватизация, носят отго-
ворността пред българския народ, обре-
чен на безработица, мизерия, глад, дове-
ли до растяща емиграция и катастрофа-
лен демографски срив, т.е. до небъдеще.
Огнян Донев винаги ще носи позорното
клеймо на ликвидатор на НИХФИ и
съответно отговорност за скъпото, вло-
шено здравеопазване.

Протестната реакция на колектива
на НИХФИ бе изразена в безрезултат-
на среща с Иван Костов, масови проте-
сти, както и в печатни медии: “Защо
държавата води война срещу НИХФИ”
(в. “Монитор” 18 февруари 1999 г.); “Кой
унищожи НИХФИ” (в. “Нова Зора”
бр. 11/2014 г.), авторите на които са
колеги от НИХФИ и ние самите.

Остава болезнен
спомен за създаването
на родните лекарства
10-етажната сграда на НИХФИ е пред взривяване

Н.с. инж. Невена ДОБРЕВА
Ст.н.с. д-р Чавдар ИВАНОВ

В течение на няколко
години след 1992 г.
ДУМА бе единственият
вестник, който последова-
телно даваше трибуна за
проблемите с института
и водеше борба за спася-
ването му. Няма да на-
помням десетките публи-
кации, но ще цитирам ня-
колко обобщаващи думи
от публикацията ни от
2008 г. “Мозъкът” на
фармацевтиката”, посве-
тена на 90-ата годишни-
на от рождението на
създателя на българските
лекарства акад. Любомир
Желязков:

“Когато в средата на
90-те години започна
престъпната приватиза-
ция в страната и убива-
нето на НИХФИ, акад.

ДУМА водеше битка за НИХФИ
Желязков вече не бе сред
нас. Десетки учени и тех-
нолози, които той буквал-
но бе “отгледал” в инсти-
тута, залагаха сили и здра-
ве, себе си, за да спасят
флагмана на българската
фармацевтика. ДУМА то-
гава бе зад тях и с тях,
даваше гласност на беда-
та и се бореше заедно с
НИХФИ за НИХФИ.
Всичко възможно праве-
ха за спасяването на ин-
ститута и на делото на
акад. Желязков депу-
татът Румен Воденича-
ров (ст.н.с. в НИХФИ) и
акад. Иван Юхновски,
тогава зам.-председател
на БАН. Нищо не помог-
на. Няма по-голямо
престъпление от това да
съсипваш собствената си
държава, нейната иконо-
мика, развитието й, богат-
ството й. Пенсионирани
и уволнени бяха водещи

технолози на института,
изграждали собствените и
на учениците си знания и
можене в течение на де-
сетилетия. НИХФИ бе
сринат, разпилян бе без-
ценен човешки потенци-
ал от специалисти, инсти-
тутът бе “оптимизиран”
и накрая, както му е ред-
но - приватизиран. Той
вече не е национален раз-
работчик и контрольор на
лекарствата. Фармацев-
тичните заводи в България
работят основно с чужди
лекарствени субстанции, а
аптеките ни са пълни със
скъпи вносни лекарства,
десетки български анало-
зи просто изчезнаха и от
производството, и от па-
зара. Изгодата е за вноси-
телите на чужди лекарст-
ва. Наказание за онези,
които посегнаха върху
българската фармацев-
тична наука, няма”.

Велиана ХРИСТОВА

Акад. Любомир Желязков

опазване в соцвреме нацията бе в пъти
по-здрава и по-работоспособна. Върна-
ха се отдавна забравени болести като ту-
беркулоза, морбили и други. Здравеопаз-
ването е оставено в голяма степен на
внос на лекарствени препарати от чужди

во на антибиотици, активни субстанции
и готови лекарствени форми преди внед-
ряването им в промишлеността в различ-
ните ни фармацевтични заводи. Трябва
да се отбележи фактът, че НИХФИ раз-
работваше и внедряваше повече от 90%
от технологиите на ДСО “Фармахим” и
не без преувеличение може да се нарече
мозъкът, сърцето - моторът на българ-
ската фармацевтична промишленост.

Институтът играеше основната роля
в нашата химикофармацевтична проми-
шленост, произвеждаща лекарствени пре-
парати на достъпни цени, десетки пъти
по-ниски от вносните тогава. При тези
български лекарства и безплатно здраве-
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Музикалната академия
празнува 100 години
Тържествен концерт с участието на представителните
състави на НМА поставя началото на честванията,
ще бъдат издадени юбилейна марка и монета

Рейналдо Рамирес-Дроз
пее в Софийската опера

Тенорът Рей-
налдо Рамирес-
Дроз ще бъде Ерне-
сто в “Дон Паску-
але” на 21 март и
13 април в Софий-
ската опера. Роден
във Венецуела, той
учи в консервато-
рията “Симон Бо-
ливар” в Каракас.
През 2015 г. дебю-
тира официално по
време на Седмица-
та на италианска-
та култура в Каракас с концерт. По
покана на Италианския културен
институт изнася концерти във
Валенсия и участва в други събития
в чест на 70-годишнината на Репуб-
ликата. През същия период участва
в турне в Колумбия и Флорида.
Мечтата му да учи с Райна Кабаи-
ванска го довежда в майсторския й
клас в НБУ, където печели стипен-
дия за обучение в Музикалния инсти-
тут “Веки-Тонели” в Модена, Ита-
лия. През октомври 2018 г. той е
сред главните действащи лица в
Театро Комунале “Лучано Паваро-
ти” в Модена на концерта, посве-
тен на Павароти, и участва в
множество концерти в италиански
градове. През 2019 г. дебютира в
“Бетли” на Доницети в Швейцария,
концертно поставена и в Модена с
оркестър “Бруно Бартолети”. През
септември 2019 г. е солист в ита-
лианската премиера на Реквием на
Леонкавало. През декември 2020 г. е
участник в онлайн концерта “Тено-
рите на Райна Кабаиванска”.

Видинската симфониета
изпълнява произведения
от Моцарт

Видинската симфониета пред-
ставя избрани Моцартови произве-
дения в традиционния си седмичен
концерт, съобщи БТА. Диригент е
Майкъл Росензвейг, солистка е Алек-
сандрина Миленова. В програмата
ще бъдат представени Моцарт -
Увертюра “Вълшебната флейта”,
Увертюра “Дон Жуан”, Адажио за
цигулка и оркестър, Симфония 40.
Концертът ще се състои на 17 март
от 18 ч. при спазване на всички
противоепидемични мерки.

СНИМКА НЕЛИ КУРТЕВА

Почина музикантът
Константин Марков

СНИМКА БГНЕС

Константин Марков, легендарни-
ят музикант и композитор, основа-
тел и басист на група “Тангра”, е
починал от усложнения от КОВИД-19,
съобщи Z-Rock. Косьо Марков е роден
на 3 октомври 1949 г. в София. Към
края на 60-те години на XX в. става
част от “Бъндараците”, свирейки на
бас китара, а през 1976 г. основава
група “Тангра”. Сред вокалистите й
през годините са Вили Кавалджиев,
Чочо Владовски и Станислав Сланев-
Стенли, припомня БГНЕС.

Богата музикална, научна и култур-
на програма, с която ще бъде отбелязан
100-годишният юбилей на една от най-
авторитетните музикални академии в
България и Европа - Националната му-
зикална академия “Проф. Панчо Влади-
геров”, бе представена на среща с меди-
ите от ректора на НМА проф. д-р Сава
Димитров и неговия екип.

Основната програма започва на
23 май с голям концерт в зала “Бълга-
рия” с участието на учебните и предста-
вителните състави на академията. Той
ще постави началото на фестивала “Со-
фийски музикални седмици”. Другите
акценти са операта “Любовен еликсир”
от Доницети на сцената на Театър “Со-
фия” (съвместно със Старозагорската
опера), няколко тържествени концерта,
майсторски класове, както и две големи
академични събития - форумът “100

години НМА” и Срещата на ректорите
на академии от Източна Европа - през
есента, чийто домакин ще бъде проф.
д-р Сава Димитров. Част от основната
програма е и фотографската изложба
“Музикалната памет на България”.

Съпътстващата програма “100 годи-
ни НМА” обхваща над 15 концерта он-
лайн, както и в концертните зали на сама-
та Музикална акдемия, на сцени на ней-
ните партньори БАН, НДК, Квадрат 500,
Театър “София” и в цялата страна. Му-
зиканти и формации на НМА ще вземат
участие в престижни фестивали и кул-
турни събития, както и в прояви, органи-
зирани съвместно с културните институ-
ти у нас на Италия, Франция, Швейца-
рия, Чехия, Полша. Музикални събития
ще има и с българските културни инсти-
тути в чужбина - Рим, Виена, Берлин,
Париж, Будапеща, както и в музикални

училища в България, Гърция, Сърбия.
Съпътстващата програма ще включва  още
годишните “Пролетни четения” и издава-
нето на юбилеен сборник. По повод
100-годишнината на НМА ще бъдат изда-
дени юбилейна марка и юбилейна монета.

НМА “Проф. Панчо Владигеров” е
основана на 21 юли 1921 г. Нейни зна-
менити възпитаници са Гена Димитро-
ва, Райна Кабаиванска, Светослав Обре-
тенов, Филип Кутев, Милчо Левиев,
Васил Арнаудов, Николай Гяуров, Тон-
чо Русев, както и едни от най-големите
имена в съвременната българска музи-
ка. Първият й ректор е композиторът и
музикален педагог Димитър Хаджигеор-
гиев. Днес, 100 години по-късно, в Му-
зикалната академия се изучават 30 спе-
циалности в три факултета - Инстру-
ментален, Вокален и Теоретико-компо-
зиторски и диригентски.

Васил Чакъров с четка и палитра

“Горната махала -
Самоков”, 1986

“Банско”, 1987

Благодарение на гостопри-
емния жест на галерия “Ло-
ранъ” петата изложба от
дългосрочния проект, посве-
тен на творчеството на Васил
Чакъров (1934-2018), е пока-
зана там, на ул. “Оборище” 16,
до 2 април. Тя съдържа карти-
ните на художника, изпълнени
в маслена техника.

Васил Чакъров не искаше
да се разделя със своите рож-
би. Показваше ги в общи и
колективни изложби. Уреди и
няколко самостоятелни - в

София, Кюстендил, Самоков,
Пловдив. Но се отказваше да
продава. Сигурно му е било
драго, че хората харесват
творбите му, но след това пак
си ги прибираше у дома. За-
това днес, когато вече не е
тук, те са живи и, събрани
наедно, свидетелстват за го-
лям самороден талант, за за-
бележително по обем творче-
ство и за необикновено лич-
ностно присъствие.

...Навярно не е случайно,
че в края на 80-те, пълноцен-
но доказал се за повече от
двайсет години като майстор
в акварела и графиката, в ка-
рикатурата, шаржа и колажа,
той взема четките, изработва
си сам палитра и се обръща
към маслената живопис. И
преди е изпитвал изкушение
от смесените техники. Екс-
периментирал е върху не-
стандартни основи - тензух и
гласпапир. И няма как да не
отбележим в тези му дейст-
вия усета за цвят, за модула-
ция на багрите, жаждата за
плътност на образа.

Затова не бива да се учуд-
ваме, че в творческа зрялост
той уверено се насочва към

маслото. През 1986-1988 г.
Васил Чакъров създава цели
цикли в тази материя. Те оча-
роват и респектират. Можем
да обособим няколко тематич-
ни кръга произведения.

Естествено една серия е
свързана със Самоков и окол-
ностите му. Тук е преминал
съзнателният живот на худож-
ника. И именно тук видяното
е развило мисълта и чувства-
та му. Изпълнени върху кар-
тон или платно, тези камерни
творби привличат със свеж
поглед към избрания мотив и
в същото време с категорич-
ност на възгледа. Напълно
свободен в артистичните си
реакции, той е естествено

отворен и към експеримента.
Такива са четирите работи
“Дъга”, които той е нарекъл
по местния говор “Зуница”.
Да прибавим и няколкото ра-
боти, вдъхновени от родното
Багренци - звънки по цвят и
настроение.

...В резултат на участие в
групови пленери се появяват
на бял свят творбите от Бан-
ско, Ковачевица, Жеравна.
Художникът постига атмо-
сферата им, белязана от ста-
ри времена, без да се фокуси-
ра върху етнографски и бито-
ви детайли. Поразително е, че
в тях няма нищо преходно
повърхностно. В акта на
творчество Чакъров е винаги
върховно концентриран и все-
цяло отдаден. Това се казва в
представянето на художника
от доц. д-р Ружа Маринска.

“Бялата улица -
Жеравна”, 1989



Има растения, за които се смята, че
предизвикват любов. Такива са риган,
теменужки, мента, мащерка, босилек.

Милион секунди са 11 дни и половина.
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Бионсе постави нов рекорд
на наградите “Грами” с 28-ата
си победа, като счупи постиже-
нието за най-много отличия, пе-
челени до момента от жена
изпълнител в историята на при-
зовете. Звездата бе удостоена със
статуетки в следните категории:
за най-добро арендби изпълне-
ние за Black Parade, за най-добро
музикално видео за Brown Skin
Girl (в което е с 9-годишната си
дъщеря Блу Айви) и за най-доб-
ра рап песен за Savage (заедно с
Меган дъ Стелиън).

Рапърът Меган дъ Стелиън
също имаше успешна вечер, като
взе три статуетки, включително
за най-добър нов изпълнител.

Поп иконата Тейлър Суифт
пък стана първата изпълнител-
ка, която взима наградата за
албум на годината за трети път.

Бионсе е рекордьорка
на наградите „Грами”
63-тата церемония мина без традиционния червен
килим заради пандемията от КОВИД-19

31-годишната суперзвезда беше
наградена за албума си Folklore.

Музиката към трилъра “Жо-
кера” спечели “Грами” за най-
добър саундтрак.

Приз получи и хитът No time
to die в изпълнение на Били
Айлиш към едноименния филм
за Джеймс Бонд.

Американската изпълнител-
ка H.E.R. (Хър) взе приза за пе-
сен на годината. 23-годишната
певица взе награда за компози-
цията си I Can‘t Breathe, напи-
сана в отговор на протестите
“Черните животи имат значе-
ние” в САЩ миналото лято.

Лейди Гага и Ариана Гранде
станаха победителки в катего-
рията за най-добър дует или
групово изпълнение с песента
Rain on Me. Сред претенденти-
те за наградата в нея се открои

корейската група “Би Ти Ес”,
като очакванията бяха за про-
бив на азиатската поп музика.

Кание Уест получи “Грами”
за най-добър съвременен хрис-
тиянски албум за Jesus is King.

63-тото издание по връчва-
нето на годишните награди на
Американската звукозаписна
академия започна без традици-
онния червен килим заради пан-
демията от коронавирус. Цере-
монията се проведе в хибриден
формат: основните събития се
развиваха на няколко сцени в
Staples Center в Лос Анджелис
(Калифорния), но имаше и пери-
одични включвания от клубове-
те Troubadour и Hotel Caf в Лос
Анджелис, театър “Аполо” в
Ню Йорк и музикалната зала
Station Inn в Нешвил, Тенеси.
Наградите се присъждат за пе-

риода от 1 септември 2019 г. до
31 август 2020 г.

Списъка с основните катего-
рии вижте на www.duma.bg.

СНИМКИ БГНЕС

Звездата има най-много
златни грамофончета
сред жените

Джордж Клуни е ре-
шил да намали до мини-
мум ролите си и посте-
пенно да се оттегли от
филмовата индустрия,
пишат чуждестранни
медии. Актьорът наско-
ро говори за това колко
е важна за него съпруга-
та му Амал и как му
харесва да върши “дома-

Джордж Клуни иска да изостави киното?

Мария Бакалова е първата
българска актриса, която получи
номинация за “Оскар”. Тя ще се
състезава в категорията “Най-доб-
ра поддържаща роля” за участието
си в “Борат 2”. Нейни съпернички
са Оливия Колман, Аманда Сейф-
рид, Глен Клоуз и Юх-Юнг Юн.

Признанието за Мария Бакало-
ва идва след това на наградите
“Златен глобус”, за които тя също
бе номинирана, но приза получи
Розамунд Пайк. Грабналата стату-
етката поздрави обаче българката
специално за смелостта й в сцена-
та с Руди Джулияни, признавайки,
че тя едва ли би се справила с нея.
Мария Бакалова е номинирана
също и за наградите БАФТА.

Академията за филмови изку-
ства и науки обяви претендентите
за “Оскар 2021” след безпреце-
дентна година на фона на пандеми-
ята от КОВИД-19. Звездата от

За актьора съпругата му Амал
и децата им са негов приоритет

кинската работа” по
време на карантината,
като шиене и пране на
дрехи. Изглежда, че един
от най-желаните мъже в
света се радва изключи-
телно много на отглеж-
дането на децата си и на
семейния живот. Затова
сериозно обмисля да
напусне Холивуд и да се

отдаде единствено на
родителството.

Източник, близък до
кинозвездата, разкри, че
Клуни е казал на прияте-
лите си, че децата му са
се превърнали в негов
основен приоритет и
затова се опитва да на-
мали максимално работ-
ните си ангажименти.

Писането на ръка е по-по-
лезно за мозъка от използването
на клавиатура, твърдят изследо-
ватели от Калифорнийския уни-
верситет и Принстън. Експерти
проведоха поредица от проуч-
вания и установиха, че студен-
тите, които си водели записки
на ръка, разбират по-добре зна-
чението на лекцията от използ-
ващите компютър.

Младите хора, които наби-
рали текста с помощта на клави-
атура, можели да запишат по-
голям обем информация и пове-
че думи, отколкото пишещите на
ръка. Така че понякога биха
могли да документират цялата
лекция, дума по дума.

Но студентите, пишещи на
ръка, по-дълго помнили записа-
ното. Оказа се също, че те са и
отворени за разбиране на нови
идеи. Това показва, че писането
на ръка наистина може да подо-
бри мозъчните функции.

Писането на
ръка е полезно
за мозъка

Мария Бакалова e първата българска
актриса с номинация за „Оскар” Международни експерти са

съставили списък с представи-
тели на животинския свят, ко-
ито само на пръв поглед из-
глеждат симпатични и безобид-
ни, пише “Популярная механи-
ка”. Оказва се, че хората по-
грешно смятат делфините за
сладки и безвредни. В действи-
телност от тях се боят дори
акулите. Пасаж делфини спо-
койно може да отблъсне атака-
та им, както и други хищници.

Красивите жаби-дървола-
зи, които привличат внимани-
ето с ярките си цветове, са
много опасни и могат да уби-
ят дори голям човек. Земно-
водните отделят силна отрова
през кожата, поради което е
препоръчително да не бъдат
докосвани.

Погрешно за сладки са смя-
тани и казуарите. Тези птици,
наподобяващи паун, имат ярко
пищно оперение, хранят се с

Симпатичните животни често са и опасни

Делфините погрешно са смятани за безобидни

СНИМКА ИНТЕРНЕТ

плодове и ядки и яростно бра-
нят територията си. Казуар,
който може да стигне до два
метра, е в състояние да убие
възрастен човек.

В “разобличителния” спи-
сък попадат и елените, които в
случай на опасност използват

рогата си като таран. Лисици-
те, миещите мечки, росомахи-
те, синьопръстенните октопо-
ди, леопардовите тюлени и
папагалите са способни да
причинят сериозна вреда на
хората с нокти, клюн, зъби или
отрова.

“Белият тигър” Приянка Чопра-
Джонас и съпругът й Ник Джонас
оповестиха кои актьори и филми
ще се борят за най-престижните
награди в киното.

Отличията ще бъдат раздадени
на 25 април, като шоуто ще се
излъчва на живо по ABC, както
беше първоначално планирано.
Досега няма официална информа-
ция за това как ще се проведе сама-
та церемония.



СПРАВОЧНИК 2021

ВТОРНИК
16 МАРТ14

Предимно облачно ще е над цялата страна. Временни разкъсва-
ния на облачността ще има след обяд над югоизточните райо-
ни. Валежите ще продължат. На места в Западна България ще
са значителни по количества, в Предбалкана и високите полета
на Югозападна България ще са от сняг. Ще духа умерен, в много
райони временно силен, северозападен вятър. С него температу-
рите още ще се понижат. Минималните ща са между 0 и 5
градуса, малко по-високи - по Черноморието.

ВИДИН
6c

СОФИЯ
3c

САНДАНСКИ
9c

ПЛЕВЕН
4c

РУСЕ
7c

ПЛОВДИВ
9c

ВАРНА
10c

БУРГАС
10c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Важно е да поддържа-
те хармонична връзка с
любимите хора. Ваше-
то чувство за хумор ще
ги крепи.

ОВЕН

Очертава се много бла-
гоприятен ден за рабо-
та, а също и за неочак-
вани решения в тази
област.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Възможни са незначи-
телни разногласия  с
колегите. Не разчитай-
те много на своята ин-
туиция.

22 май - 21 юни

РАК

Денят е доста добър за
медитация и прозрения.
Отношенията в семей-
ството са хармонични.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Вашият любим може
да поиска да постигне
нещо бързо. Обяснете
му, че го чакат разоча-
рования.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Бързайки, може да за-
бравите да затворите
крана на водата. По-
добре е да останете в
къщи.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Аргументите,  които
прилагате, няма да са
убедителни. Опитайте
да докажете правота-
та си.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Колкото и да обичате
да сте подсигурени, в
този момент не се пре-
запасявайте.  Няма
опасност.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Имате възможност да
се отдадете на почив-
ка, защото сте разре-
шили задачите си за дни
напред.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Денят ще бъде най-ус-
пешен за бизнесмени,
защото уговорените
сделки ще донесат при-
ходи.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Склонни сте към фило-
софстване, а темите
на вашите разсъждения
ще бъдат твърде абст-
рактни.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Изглежда звездите са
се подредили така, че
ще се окажете в центъ-
ра на събитията. Ус-
пех.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 –ÛÏ·‡Ú‡, ‡Á Ë –ÓÌ‡Î‰Ó

‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ 6-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /
—¿Ÿ, 2016„./, 1 ÂÔË-
ÁÓ‰, ÂÊËÒ¸Ó –ÓÍÒ‡Ì
ƒÓÛÒ˙Ì, ‚ ÓÎËÚÂ: Ã‡-
ÍËÌÎË ¡ÎÂ˜˙ ÚÚÚ, —˛Á˙Ì
¡˙ÚË¯, ÕÓ·˙Ú ÀËÓ
¡˙ˆ Ë ‰. (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.40  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.50 ƒÓÏ˙Ú Ì‡ ‚ˇ‡Ú‡ ÕÂ

Ò˙‰ÂÚÂ ·ÎËÊÌËˇ/Ô/
04.20 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /1 ÂÔËÁÓ‰/
Ô/ (12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.15 “¬ Ô‡Á‡

17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

00.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

01.30 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

02.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)

03.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

04.15 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.41

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.57

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.7

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.45

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.51

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃÂ‰Ë˜ËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.1

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.93

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.27

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË)

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî.

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 ¬ÂÎËÍË ÔÓÒÚ

00.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ОБЛАЧНО С ДЪЖД ОБЛАЧНО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ОБЛАЧНО С ДЪЖД

10oС 10oС 10oС 10oС 9oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

8oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



СПОРТ
ВТОРНИК
16 МАРТ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Селекционерът на националния отбор
на България Ясен Петров обяви група от
26 футболисти, повикани за подготвител-
ния лагер преди първите мачове на отбо-
ра ни в световните квалификации. “Лъво-
вете” домакинстват на Швейцария (25
март) и Италия (28 март), а после госту-
ват в Северна Ирландия (31 март). Към
вече обявените имена на състезаващите
се в чужбина играчи той обяви и 18 фут-
болисти от efbet Лига.

Към отличаващия се с голове Атанас
Илиев (Ботев Пд) бяха прибавени още
шестима дебютанти - капитанът Даниел
Димов и Илиан Илиев-младши (Черно
море), Момчил Цветанов и Петър Вита-
нов (Локо Пд), близнаците Петко Хрис-
тов (Про Верчели, Ит) и Андреа Хрис-
тов (Славия). Към тях може да се добави
и осми играч - вратарят на ЦСКА 1948
Даниел Наумов, който е получавал по-
виквателни за мъжкия тим и е бил на
лагери, но не е записвал официален мач.
Петров на практика започва подмладява-
нето на тима с петима футболисти, кои-
то досега играха за младежите - Даниел
Наумов, Валентин Антов, Андреа и Пет-
ко Христови, и Илиан Илиев-младши.

ФУТБОЛ
Купа на България
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 Лудогорец - Локо Пд
Шампионска лига
ПО МАКС СПОРТ 2
22.00 Ман Сити -
Борусия М (2:0)
ПО МАКС СПОРТ 3
22.00 Реал М - Аталанта (1:0)

Веселин Великов
пое Ботев Вр

Веселин Великов е новият тре-
ньор на Ботев Враца. Той замени
подалия оставка Антони Здравков-
Сухия след загубата с 1:3 от Лев-
ски. “На него и екипа му разчитаме
да върнат увереността и агресия-
та в играта на отбора. Великов
изведе Дунав Русе от Трета лига
до Лига Европа, а след това свърши
страхотна работа в Кариана Ер-
ден”, обявиха врачани.

Пирин внася жалба
срещу реферите

Ръководството на Пирин пода-
де жалба в БФС срещу реферите
от мача със Спортист Св,
завършил 1:1. “Орлетата” са про-
тив решението да бъде зачетен
изравнителният гол на тима от
Своге от страна на страничния
рефер Владимир Велев. Благоевград-
чани твърдят, че в ситуацията е
имало очевидна засада. Така Пирин
загуби 2 точки в битката за про-
моция в Първа лига.

НАКРАТКОСНИМКА CSKA.BG

Резервата Енрике Рафаел (№7)
получава поздравления от Чарлс
Бисмарк (№17) и Жорди Кайседо
(№30), след като вкара победно за
ЦСКА срещу опашкаря Етър 40
секунди след появата си на терена

Ясен Петров викна
осем нови футболисти

БФС няма да провежда
извънреден конгрес на 30
април. Такива бяха искания-
та на част от родните клубо-
ве, в това число Левски и
ЦСКА-Сф. Изпълкомът оба-
че ги отхвърли и конгресът
ще се проведе на 25 юни в
зала 1 на НДК, както бе ре-
шено през февруари. Искане-
то за конгрес през април бе
внесено от един от кандида-
тите за нов президент на фут-
болния съюз - Христо Пор-
точанов. Бургазлията трябва-
ше да представи валидни под-
писи на 1/3 от членовете на
БФС. Оказа се, че под пети-

Конгресът на БФС
ще е на 25 юни
Няма да пипат състава на Първа лига

Марин МИЛАШКИ

В националния отбор се завръща
халфът Ивайло Чочев (ЦСКА 1948). Той
не бе включван от две години, след като
на 22 март 2019 г. получи тежка травма
на дясното коляно в евроквалификацията
срещу Черна гора (1:1), която го извади
от игра до октомври м.г.

Ясен Петров ще събере състава в
неделя на базата на БФС в Бояна. Той
уточни, че може да повика и други фут-
болисти, ако обстоятелствата го налагат.

Освен изброените дебютанти, в гру-
пата са още:

Вратари: Пламен Илиев (Лудого-
рец) и Иван Караджов (Арда); Защит-
ници: Васил Божиков (Слован Брати-
слава, Слвк), Петър Занев (ЦСКА-Сф),
Валентин Антов (Болоня, Ит), Страхил
Попов (Хатайспор, Тур) и Сисиньо (Лу-
догорец); Халфове и нападатели: Ге-
орги Костадинов (Арсенал Тула, Рус),
Кристиян Малинов (Льовен, Бел), Бир-
сент Карагарен и Димитър Илиев (Локо
Пд), Мартин Райнов (Левски), Антонио
Вутов (Мезьокьовешд, Унг), Георги
Йомов (ЦСКА-Сф), Спас Делев (Арда),
Кирил Десподов (Лудогорец) и Андрей
Гълъбинов (Специя, Ит).

цията са се подписали 121 от
551 клуба и поради тази при-
чина датата остава 25 юни.

БФС се отказа да увели-
чава състава на efbet Лига.
Планът бе от следващия се-
зон отборите да са 16. Вре-
менният председател на
БФС Михаил Касабов раз-
кри, че това изобщо не е
било коментирано.

“Тази идея е отдавна в
главата ми. Имаше предло-
жение да бъде създадена ра-
ботна група, но Изпълкомът
го отхвърли. Така че оста-
ват само медийни спекула-
ции. Не съм го казвал на
никого (от медиите).

Кирил Домусчиев напра-
ви предложение за промени
в състава на Съдийската ко-

мисия, но то бе оттеглено
от самия него. Категорично
смятам, че не трябва да има
промени. Все пак трябва да
се даде шанс на новия
състав на Съдийската коми-
сия да работи. А и такива
предложения трябва да се
правят на полусезона, а не
сега”, каза Касабов.

“Много ще е интересен
конгресът. Съдебно решение
се спазва. Обжалвал съм про-
цедурата пред Общото събра-
ние. Ако видите дневния ред
на конгреса, ще стане ясно,
че там има разглеждане на
тези жалби. Няма драма.
Трябва да се спазват прави-
лата в Устава, а те не бяха
спазени. За да бъда още по-
прям - неправилно поискана

оставка и неправилно дадена
оставка (на Боби Михай-
лов)”, коментира вицепрези-
дентът на БФС Йордан Леч-
ков решението на ВКС. Слив-
налията настояваше, че след
оставката на Михайлов, той
трябва да заеме поста, а не
Касабов, но Темида не отсъ-
ди в негова полза.

“Не ми е било детска меч-
та да бъда дори вицепрези-
дент. Но с всичките си кусу-
ри като ръководство, щом
стоим тук, значи нещо сме
постигнали. Старал съм се в
моя живот да отчитам поло-
жения труд на съответния
човек. Не съм щастлив, че
националният отбор няма
съответните резултати”, каза
още Лечков.

ГЛЕДАЙТЕ

РЕЗУЛТАТИ

Втора лига,
XXIII кръг:
Миньор Пк - Септември Сф 1:0;
Нефтохимик - Литекс 0:0.
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Художествената гимнастичка Боряна Калейн бе отличена като “Спортист
на месец февруари” в присъствието на личната й треньорка Марияна Памукова

Григор Димитров прогресира
с позиция в световната ранглис-
та. Топтенисистът ни се изкачи с
едно място и вече е 16-и с 2620 т.
Вече месец хасковлията не е иг-
рал на турнири. За последно от-
падна на 1/4-финал на “Аустре-
лиън оупън” след контузия в
кръста, но сега прогресира, защо-
то Милош Раонич (Кан) се смъкна
с 4 позиции до №19 с 2450 т.

Тази седмица 29-годишният
Димитров участва на АТР 500
турнира в Акапулко. Там нашият
може да подобри още класирането
си, тъй като от 15-ото място го
делят само 10 точки, а от 14-ото -
150. Гришо е на 833 т. от десетата
позиция, на която в момента е
Матео Беретини (Ит) с 3453 т.

В Акапулко Григор е поста-
вен под №5 в схемата и на старта
ще срещне Адриан Манарино
(№36). Димитров има две победи
в два мача срещу този французин.

В ранглистата убедително с 12
008 т. води Новак Джокович, кой-

Иво Ангелов повеж-
да борците на олимпий-
ската квалификация в
Будапеща, която е от
четвъртък до неделя.
Световният и европей-
ски шампион в класичес-
кия стил от 2013 г. ще се
бори в категория до 60
кг, където се конкурира-
ше за мястото с младия
Едмонд Назарян. 18-го-
дишният талант стана
шампион на България,
но опитният перничанин
стигна до бронза на сил-
ния турнир в Киев в
края на февруари. Тре-
ньорът Армен Назарян
е заложил още на изяве-
ните медалисти от голе-
мите първенства Айк
Мнацаканян (77), Дани-
ел Александров (87) и

Даниел Иванов-Аоияма спечели втора поредна схватка
на турнира по сумо “Хару Башо” в Токио.

Във втория ден българинът, който тежи 188 кг и се
състезава с ранг “маегашира-12”, събори с хватката “цуки-
даши” японския “маегашира-11” Котошохо, който е с 34 кг
по-лек.

Днес сумистът от Елхово, който с още 11 “рикиши” е с
перфектен старт, ще срещне монголския “маегашира-13” Чи-
ошома.

Фаворитът в турнира и рекордьор по титли Хакухо про-
пусна Новогодишния турнир заради КОВИД-19. Той е един-
ственият “Йокодзуна” (“Велик шампион”) в надпреварата и
също е с актив 2:0.

Втора победа
на Аоияма в Токио

Ангелов води борците в Будапеща
Перничанинът измести Едмонд Назарян за олимпийската
квалификация, Биляна Дудова и Мими Христова също отпадат

Кирил Милов (97).
При жените тимът

повежда европейската
шампионка Миглена Се-
лишка (50), която преди
десет дни спечели среб-
ро на престижния тур-
нир в Рим. Носителката
на Световната купа в ка-
тегория до 72 кг Юлия-
на Янева си спечели ти-
тулярното място в кате-
гория до 68 кг срещу
Мими Христова, №1 в
Европа от 2020 г.

При 57-килограмови-
те квота ще гони Евели-
на Николова, която на
родния шампионат побе-
ди Биляна Дудова. През
декември трикратната
еврошампионка в три
различни категории Ду-
дова бе покосена от

КОВИД-19, но по-рано
този месец стартира на
турнира в Киев и стигна
до бронза. При най-теж-
ките (до 76 кг) отново
ще се пробва шесткрат-
ната световна шампион-
ка по самбо Мария
Оряшкова.

На олимпийската
квалификация в Будапе-
ща само финалистите
във всяка категория взи-
мат квоти за Токио
2020. Визите обаче не са
поименни. Последната
битка за квотите ще бъде
в София (6-9 май), къде-
то в “Арена Армеец” ще
се състои световната
квалификация.

В свободния стил
при най-леките до 57 кг
ще стартира Георги

Вангелов, носител на
златния пояс “Дан Ко-
лов”, а Владимир Дубов
ще преследва виза в по-
горната категория (до
65 кг). Трима натурали-
зирани у нас чеченци
също ще се борят за
квоти - Али Умарпаша-
ев (74), Ахмед Магамаев
(86) и Ахмед Батаев
(97). При тежките до 125
кг ще стартира шампи-
онът на България при
мъжете и юношите Ге-
орги Иванов. Досега
виза за Олимпиадата има
само Тайбе Юсеин, коя-
то я извоюва на светов-
ното през 2019 г. Най-
изявената ни състезател-
ка се възстановява от
контузия на коляното, но
за Токио ще е на линия.

Руснакът Данийл Медведев
спечели турнира АТР 500 в
Марсилия и вече е №2 в света

Гришо с прогрес в ранглистата
то вече 312 седмици е №1. Ре-
кордно класиране записа Данийл
Медведев, който триумфира на
АТР 500 в Марсилия и измести
от втората позиция Рафаел Надал.
Руснакът събра 9940 т., а конту-
зеният испанец слезе на трето
място с 9670 т. Рафа за първи път
от 4 години не е на едно от първи-
те две места. Това е и единствена-
та промяна в топ 10.

“За мен е важно да играя добър
тенис, мисля, че е нормално да се
качвам в ранглистата и с добрите
резултати. Обичам този турнир,
щастлив съм от второто си място
в света. Ще остане в спомените
ми, дойдох с кола тук, дълго вре-
ме се подготвям във Франция. За
съжаление, отново нямаше публи-
ка, но се надявам всички пред
екраните да са се насладили на
този чудесен мач”, обяви Медве-
дев след победата над Пиер-Юг
Ербер (Фр) с 2:1. Той, също като
Гришо и Джокович, живее в Мо-
нако.


